
Vážení spoluobčané,

      rok se s rokem sešel, a tak je tu opět doba nutící k zamyšlení a bilancování. Tak se ptám, zda 
byla odcházející „sedmička“ šťastná, jak se na správnou sedmičku sluší a patří? Na to si asi musí 
odpovědět každý sám. Kdybych si ale měla jen velmi stručně připomenout, co dobrého nám přinesl 
rok uplynulý, určitě by se mi vybavila například příjemná atmosféra naší Dřevěnky, která od června 
důstojně i  vlídně vítá  všechny své návštěvníky zblízka i  daleka,  potěšil  mě zájem veřejnosti  o 
budoucí dění v našem městě při tvorbě rozvojové strategie, vzpomenu si na milou návštěvu paní 
Anny Marie Buxton a její štědrost i radost z toho, že „její dům (ZUŠ) dává hudbu“, jsem ráda, že 
byla dokončena stavba bioplynové fermentační stanice a zahájen její roční zkušební provoz, jsem 
vděčná všem, kteří se podíleli na úspěšném zvládnutí administrativně náročného procesu získání 
dotace z programu Leader ČR 2007, mile mě překvapil zájem vlastníků o možnost pozemkových 
úprav v katastrálním území Radeč hned při prvním informativním setkání... a určitě by toho bylo 
ještě více.
     Nebylo toho málo, ale samozřejmě je ještě mnoho nedořešeného před námi. A tak se znovu sama 
sebe v duchu ptám, co nám přinese rok nový? Přesnou odpověď budeme znát za rok touto dobou. 
Ale už teď víme, že přichází 366 dní s osmičkou v datu na konci. Budeme mít den „k dobru“, 
využijme ho tedy k něčemu dobrému, pozitivnímu!
     Podle čínského horoskopu nás čeká rok ve znamení myši, což by měl být rok hojnosti, který 
přináší dobré příležitosti a vyhlídky, ale má to být i rok se spoustou hašteření, dohadování a různých 
drobných neshod. Myš je podle tohoto horoskopu neúnavná. Tato vlastnost se nám všem bude určitě 
v každodenním shonu náramně hodit. 
     V novém roce 2008 vám všem přeji hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a „myší“ neúnavnosti při 
řešení všech problémů a starostí a zároveň co nejméně neshod a neporozumění. 

Iljana Beránková, starostka





Z obsahu čísla

str. 03 – Priority MěZ do roku 2008 
str. 06 – Rozhovor s vedoucí sociálně správního odboru
str. 08 – Astronomické akruality
str. 09 – Nové knihy 
str. 10 – Informace z kultury
str. 11 – Školní radovánky
str.  13  –  Malířka  Krakonošovy  zahrady
str. 15 – Dřevěnka v lednu

13. zasedání 
Zastupitelstva Města Úpice
Usnesení z 13. zasedání Zastupitelstva Města Úpice konaného dne 13. prosince 2007 najdete na 
internetových stránkách www.upice.cz, na úřední desce městského úřadu, případně si ho můžete 
vyžádat u tajemníka MěÚ:

Zastupitelstvo města schvaluje:

• Rozpočtové změny:
Příjmy +1 114 110,- Kč
Výdaje +1 114 110,- Kč
Financování 0 Kč

• Návrh  č.  2  rozpočtu  na  rok  2008  jako  podklad  pro  rozpočtové  provizorium  do  doby 
schválení konečné verze rozpočtu na rok 2008 

• Plán investičních akcí a oprav na rok 2008

II.
Majetkové záležitosti

Zastupitelstvo města schvaluje:.
07/13/73 - Prodloužení nájemní smlouvy na p.p.č. 1059/2 v k.ú. Úpice společnosti T-Mobile Czech 

Republic a.s.  se sídlem v Praze 4 do 15. 2. 2018
Zveřejněno: od 28. 11. - 13. 12. 2007

07/13/74 - Prodloužení nájemní smlouvy na nebytové prostory v objektu čp. 479 a části st.p.č. 
346/1 v k.ú. Úpice v ul. Národní firmě FABL s.r.o. se sídlem v Nové Pace do 31. 5. 
2008
Zveřejněno: od 28. 11. - 13. 12. 2007

07/13/75 - Prodloužení nájemní smlouvy na nebytové prostory v areálu SPV – kolny na st.p.č. 443 
v k.ú. Úpice v ul. Národní p. Tomáši Mazalovi (OSVČ) se sídlem v Úpici do 31. 5. 
2008
Zveřejněno: od 28. 11. - 13. 12. 2007

07/13/76 - Uzavření nájemní smlouvy na pronájem objektu čp. 92 a přilehlých pozemků st.p.č. 
115/1,  st.p.č.  114,  p.p.č.  154/1  a  p.p.č.  155/1  v  k.ú.  Úpice  občanskému  sdružení 
Chalupění se sídlem v Batňovicích na dobu určitou od 1. 1. 2008 do 31. 12. 2017. Výše 

http://www.upice.cz/


pronájmu 1 Kč/měsíc
Zveřejněno: od 28. 11. - 13. 12. 2007

07/13/77 - Odkoupení p.p.č. 1599/17  o výměře 47 m2  v k.ú. Úpice od Ředitelství silnic a dálnic 
ČR za cenu 16 450,- Kč

07/13/78 - Uzavření kupní smlouvy na nástavbu na traktor s firmou SOME Jindřichův Hradec 
s.r.o.  se  sídlem  v  Jindřichově  Hradci  za  cenu  235  300  Kč  bez  DPH  bez  vypsání 
výběrového řízení

07/13/79 - Uzavření  dodatku  č.  2  k  mandátní  smlouvě  s  Ing.  Jeništou  na  výkon  investorsko-
inženýrské činnosti při stavbě fermentační stanice, kterým dojde k prodloužení termínu 
spolupráce do 15. 11. 2007 a uhrazení částky 19 000 Kč za výkon této činnosti s tím, že 
tato částka bude následně přefakturována dodavatelské firmě.

Zastupitelstvo města neschvaluje:
07/13/80 – Prodej části st.p.č. 346/1 v k. ú. Úpice

Zastupitelstvo města revokuje:
• Usnesení  č. 07/7/35 – prodej dílu „b“ odděleného z p.p.č. 1541/3 o výměře 11 m2 v 

k. ú. Úpice p. Goldovi, bytem Úpice

                                                                        III.
Různé

Zastupitelstvo města schvaluje:

• Obecně  závaznou  vyhlášku  č.  2/2007,  kterou  se  stanovují  pravidla  pro  pohyb  psů  na 
veřejném prostranství.

• Obecně  závaznou  vyhlášku  č.  3/2007  o  místním  poplatku  za  provoz  systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů

• Plán činnosti ZM na I. pololetí 2008
• Příspěvek  DSO  Jestřebí  hory  ve  výši  Kč  45  650,-  na  dofinancování  projektu  „Úprava 

drobných památek v regionu Jestřebí hory“ v rámci POV 2007

• Žádosti o finanční příspěvek (grant) z rozpočtu města Úpice pro rok 2008:
oblast ostatní: celkem 4 žádosti ve výši Kč 37 000,-
oblast kultura: celkem 10 žádostí ve výši Kč 168 250,-
oblast sociální: celkem 1 žádost ve výši Kč 10 000,-
oblast sport: celkem 24 žádostí ve výši Kč 220 000,-

Žádost o příspěvek z rozpočtu města Úpice na činnost neziskové organizace v 
roce 2008:
oblast ostatní: celkem 7 žádostí ve výši Kč 23 000,-
rezerva na investice: celkem 5 žádostí ve výši Kč 118 000,-

oblast kultura: celkem 4 žádosti ve výši Kč 106 500,-

oblast sociální: celkem 6 žádostí ve výši 164 000,- 



oblast sport: žádosti o příspěvek bude sportovní komise rozhodovat na své schůzi 
5.2.2008, zástupci jednotlivých jednot musí předložit do 31.1.2008 stav členské základny a 

výroční zprávy za rok 2007

Žadatelé musí mít před vyplacením příspěvku vypořádány své závazky vůči Městu
Úpice do 31. 1. 2008.

Zastupitelstvo Města Úpice neschvaluje:
• Žádosti o finanční příspěvek (grant) z rozpočtu města Úpice pro rok 2008:

žádost  č.  29/2007,  30/2007,  31/2007,  32/2007,  33/2007,  34/2007,  35/2007,  36/2007,  
37/2007 ZŠ Bratří Čapků Úpice

oblast kultura: 
žádost č. 11/2007 a č. 12/2007 Městské muzeum Úpice
žádost č. 14/2007 ZUŠ A.M. Buxton, Úpice
žádost č. 53/2007 Občanské sdružení Ruka

oblast  sociální:  žádost  č.  38/2007  Občanské  sdružení  „Malý  princ“  -  agentura  pro  
komplexní péči o zdravotně postižené

• Žádost o příspěvek z rozpočtu města Úpice na činnost neziskové organizace v roce 
2008:
oblast ostatní: žádost č. 14/2007 Občanské sdružení Ruka

Zastupitelstvo města pověřuje:
• Starostku města Ing. Beránkovou vypsáním výběrového řízení na provozovatele vysílání 

místní televizní stanice

14. veřejné zasedání
ZM Úpice

se uskuteční ve čtvrtek 17. ledna 2008 od 17 hodin v městském sále.

Program jednání:
1. Zpráva o investičních akcích v roce 2007
2. Majetkové záležitosti
3. Různé

PLÁN  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  MĚSTA  ÚPICE NA  I. POLOLETÍ 2008

17. ledna 2008      VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
                                   1) Zpráva o investičních akcích v roce 2007
                                          2) Majetkové záležitosti

3) Různé  

21. února 2008 VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
                                 1) Zpráva o vývoji města za rok 2007
    2) Rozpočet města na rok 2008 – stanovisko finančního výboru 

3) Majetkové záležitosti 
                                        4) Různé



20. března 2008 VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ                                          
                                         1) Hospodaření MěVAK za rok 2007
                                         2) Majetkové záležitosti
                                         3) Různé

17. dubna 2008         VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
     1) Rozbor hospodaření města za rok 2007 
      2) Zpráva o hospodaření TS  -  hospodaření s odpady  za rok 2007   
      3) Zpráva o investičních akcích města
      4) Majetkové záležitosti

                                        5) Různé

29. května 2008     VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
1) Zpráva  o činnosti SPOZ za rok 2007 
2) Zpráva o činnosti městského muzea, MKS, MK za rok 2007
3) Plán činnosti ZM na II. pololetí 2008
4) Majetkové záležitosti 
5) Závěrečný účet města za rok 2007

                                  6) Různé

26. června 2008        VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
1) Zpráva o průběhu investičních akcí
2) Majetkové záležitosti

                               3) Různé

INFORMACE 

      Od prosince je možné na odboru výstavby požádat o ověřené údaje z katastrálního úřadu (výpis 
z listu vlastnictví a snímek z katastrální mapy). Poplatek je vybírán stejně jako na katastrálním 
úřadu.

                                                                                                             MěÚ Úpice,odbor výstavby

Město Úpice dosáhlo na dotaci z programu LEADER ČR 2007!

     Finanční prostředky získala a dále přerozdělovala MAS Království - Jestřebí hory. Dotace byla 
získána na projekt "Vybudování kuchyně - areál Sparta". Celkové náklady projektu činí  233 099,- 
Kč, z toho dotace z programu LEADER ČR 2007 ve výši Kč 187 000,-. V současné době probíhá 
kolaudační řízení, poté bude kuchyně slavnostně otevřena a bude sloužit všem ubytovaným hostům 
i dalším návštěvníkům areálu.

                                                                          Lenka Součková, manažer dotačních titulů a grantů

Oznámení 

V MKS Úpice je vydán pokyn k používání zvukařské techniky v majetku Městského 
kulturního střediska v Úpici platný od 2.1.2008. Důležitá informace pro všechny, kdo si 
techniku zapůjčuje:



        1.   k datu 2.1.2008 je založena v MKS kniha pro záznamy o půjčené technice
         -  zápis bude obsahovat datum akce, název nebo jméno pořadatele, místo konání,

   zapůjčená technika, doba zapůjčení ve dnech a podpis osoby, která si techniku  
   zapůjčila

         2.   nejméně 3 dny před akcí oznámit na telefon 499882197 nebo e-mailovou adresu
     divadloupice@volny.cz konání akce /druh akce, datum konání/

         3.   pro akce města, spolků, sdružení, škol a ostatních institucí se sídlem v Úpici je
zapůjčení techniky zdarma

         4.   pro akce pořádané mimoúpickými institucemi bude úhrada za zapůjčení techniky ve
výši 300,- Kč za den na základě předem sepsané smlouvy o zapůjčení

                                                                                                                    Marcela Strachotová

VÝZVA VŠEM,

     kdo pořádá sportovní, kulturní, společenské a další akce: Od ledna 2008 zasílejte název akce, 
termín konání, hodinu a jméno pořadatele na  adresu Selinger@upice.cz. Na webových stránkách 
města Úpice bude přidán odkaz a bude možné na stránky nahlížet. Chceme zajistit větší 
informovanost a alespoň částečně zamezit překrývání akcí.
Za vzájemnou informovanost děkuje                                               Marcela Strachotová

Vážení spoluobčané,

     reagujeme tímto na množící se dotazy ohledně parkování v boční ulici u MěÚ ( ulice Plickova - 
úsek od technických služeb po křižovatku ). Na tomto úseku je již po několik let umístěna dopravní 
značka pro vyhrazené parkoviště.
     To, že se tato dopravní značka nedodržovala, není předmětem tohoto oznámení. Máme totiž za 
to, že důstojné parkování pro návštěvy a svatby patří k běžným opatřením příslušného MěÚ. K 
žádné svévoli ze strany města či MěÚ nedošlo, pouze uvádíme do pořádku stávající stav. A pokud 
ani toto nestačí, pak věřte, že tuto „změnu“ přivítá i vedoucí TS p. Jirouch a posléze i Vy, občané 
města Úpice. Ptáte se proč? Roky si chválíme práci TS v zimním období, ale málokdo víme, co se 
za tím opravdu skrývá. Jen samotný výjezd sypacího vozu z TS bývá v ranních hodinách, kdy ještě 
všichni spíme, hororem pro řidiče a posléze i pro vedoucího TS. Neukáznění řidiči někdy parkují i 
tak, že  vyjet tímto sypacím vozem by zvládl pouze David Copperfield.  A nemít ráno vyhrnutou 
cestu, to už si nikdo  z nás ani nedovede představit. 
      A pokud si kladete otázku, zda má město v plánu řešit parkovací plochy v okolí  obchodního 
domu Toman, pak vězte, že se tímto již delší dobu zabýváme a určitá řešení jsou již připravená. 

                                                                                          Děkujeme za pochopení, vedení města

Redakce ÚN oslovila 11 zastupitelů a položila každému jednu otázku /rozhovor s p. starostkou a 
místostarostou byl v minulém čísle ÚN /..
ÚN: Jaký prioritní problém byste si přáli vyřešit /nebo třeba začít řešit/ v
našem městě v roce 2008?

Petr Kalousek: „Opupínkuju“ se vždycky, když se řekne slovo „Sparta“. Po více než ročním 
jednání v nejrůznějších komisích za účasti všech sportovních organizací ve městě jsme v řešení této 
lokality zase na začátku. Přál bych si, aby konečná podoba areálu na Spartě prospívala úpickému 
sportu, úpickým sportovcům i turistům a návštěvníkům ze všech koutů republiky. A ještě mám 
jedno přání: aby se jeden kanál kabelové televize stal poslem dobrých zpráv z našeho regionu.

mailto:Selinger@upice.cz
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Jana Kadaníková: Co se mých osobních priorit týče, chtěla bych, aby turisté, kteří sem jezdí za 
krásnou přírodou a bohatou kulturní historií, našli i dobré zázemí pro odpočinek, relaxaci a 
pobavení. Proto bychom měli v první řadě zprovoznit koupaliště, zlepšit ubytování a stravování. 
Tady by se mohly prosadit a měly podpořit zejména soukromé podnikatelské aktivity. A ještě bych 
měla přání, aby si všichni občané uvědomili, že naše město, které je „šumné“, by měli udržovat 
v čistotě, jak to bývalo druhdy zvykem. Pěkný vzhled přiláká právě ten čilý turistický ruch, ze 
kterého můžeme získat prostředky zase jen my, občané tady v Úpici. Závěrem bych ráda 
poděkovala všem, kteří dělají ve svém volném čase „něco navíc“ pro lidi i pro dobrou reklamu 
našeho městečka.  

Lukáš Bárta: Jako předseda Komise pro rozvoj a cestovní ruch bych chtěl se svými
kolegy začít pracovat na přípravě řešení jednotlivých strategických cílů rozvoje.
V roce 2007 se nejvíce mluvilo o areálu na Spartě, koupališti a areálu SPV. A tak považuji za 
vhodné posunout tyto body z roviny spekulací do roviny příprav projektů.

      Ostatní nám odpověď na otázku zůstali dlužni. Pokud se ozvou, rádi jejich stanovisko 
zveřejníme v příštím čísle.                                                                         Redakce ÚN

Vítěz soutěže je z Úpice

     Od poloviny září do poloviny listopadu měli občané Královéhradeckého kraje možnost soutěžit 
o zajímavé ceny – MP3 přehrávač, sportovní tašky, brašny na kolo, koše na třídění odpadů do 
domácnosti a další drobné ceny.
       Podmínky soutěže byly jednoduché. Stačilo na vyprázdněný nápojový karton (tedy krabici od 
džusu, mléka či vína) nalepit soutěžní kupon a vhodit ho do kontejneru označeného oranžovou 
samolepkou nebo oranžového pytle, podle systému sběru nápojového kartonu ve městě.
      O další se postaraly třídící linky, které se na organizaci soutěže podílely. Označené nápojové 
kartony shromaždovaly po dobu soutěže ve zvláštních pytlích, ze kterých byli losováni výherci. 
Poděkování za organizaci soutěže patří společnostem Petr Stýblo - FEĎA v Hradci Králové - 
Pileticích, Ladislav Rund z Jaroměře, Technickým službám Úpice, Sběrným  surovinám Bohuslav 
Žižka ze Dvora Králové nad Labem a společnosti Rumpold z Broumova.
„Losování proběhlo postupně v každé z výše uvedených společností. Celkem jsme vylosovali 35 
výherců, kteří postoupili do finálního slosování o hlavní ceny“,  informovala nás ing. Lenka 
Bacovská z Centra evropského projektování.
       Celkem se losovalo ze zhruba šesti tisíc nápojových kartonů, přičemž největší množství 
vytřídili lidé z města Dvůr Králové nad Labem. „Do soutěže se zapojily i děti ze škol ve Dvoře 
Králové. Nejenže označovaly nápojové kartony od nápojů, které si kupují v rámci pitného programu 
škol, ale nosily další označené nápojové kartony i z domu, aby měly větší šanci zvítězit,“ řekla ing. 
Eva Šírková, vedoucí odboru životního prostředí města Dvůr Králové nad Labem. 
Vylosování výherci
1. místo Vladimír Slezák, Úpice, koše na třídění odpadů v hodnotě 2 500 Kč, MP3 přehrávač
2. místo Daniela Bajerová, Dvůr Králové nad Labem, koše na třídění odpadů v hodnotě 1 500 
Kč, cestovní taška
3. místo Lukáš Klouček, Úpice, koše na třídění odpadů v hodnotě 1 000 Kč, taška na kolo
4. místo Petr Černý, Úpice, koše na třídění odpadů v hodnotě 700 Kč
5. místo Petra Těšitelová, Hradec Králové, koše na třídění odpadů v hodnotě 700 Kč
6. místo Jiří Mošna, Hradec Králové, koše na třídění odpadů v hodnotě 700 Kč
7. – 35. místo drobné ceny (trička, diáře, hudební CD, aj.)

Kompletní seznam výherců je na www.cistykraj.cz.



Fotografie z losování nápojových kartonů - pořadatel: EKO-KOM, fotografovala ing. Lenka Bacovská

Soutěž má své výherce

       MP3  přehrávač  a  koše  na  třídění  odpadů  v hodnotě  2 500  Kč  putují  do  Úpice  
na Trutnovsku k panu Vladimírovi Slezákovi. Celkem bylo odměněno 35 soutěžících. Od září do 
listopadu  občané  Královéhradeckého  kraje  (z oblastí  zapojených  třídících  linek  a  technických 
služeb) označovali obaly od mléka, džusů a vína soutěžním kuponem a vhazovali je do kontejnerů 
označených oranžovou samolepkou nebo oranžových pytlů ke sběru nápojových kartonů určených. 
Na  organizaci  soutěže  se  podílely  technické  služby  a  třídící  linky  z Hradce  Králové  –  Piletic, 
Jaroměře, Úpice, Dvora Králové nad Labem a Broumova. Největší množství nápojových kartonů 
označených  soutěžním  kuponem  vytřídili  ve  Sběrných  surovinách  Bohuslav  Žižka  ve   Dvoře 
Králové  nad  Labem.  Výherci  byli  losováni  ze  zhruba šesti  tisíc  nápojových  kartonů.  Seznam 
vylosovaných výherců naleznete na www.cistykraj.cz.  

PODĚKOVÁNÍ 

Děkuji úpickému Klubu loutkářů.
Již třetím rokem ochotně vystupují ,,na Mikuláše“
v RESTAURACI u MARŠÍKŮ a dětem vždy zahrají pohádku o čertech. 
Za kolektiv restaurace i všech zúčastněných malých a velkých diváků jim patří velké díky.

http://www.cistykraj.cz/


Všem našim hostům přejeme krásné bílé Vánoce a v novém roce 2008 splnění všech snů.

Narozené děti
  

06. 10. 2007 - Veronika Vavrušová
11. 10. 2007 - Martin Kejzlar
20. 10. 2007 - Jana Horáková
22. 10. 2007 - Sára Vlčková
24. 10. 2007 - Dominika Strachotová 

 Jana Srnová, matrikářka

Poděkování

Zavalen  prací  od  rána  do  večera  sedí  na  verpánku,  s  brýlemi  na  očích  a  opraví  i 
„neopravitelné“. Za jeho ceny by se jiný řemeslník vůbec neobtěžoval. Takový je to švec. Stále plný 
humoru a veselé mysli. Jistě poznáte, o kom je řeč. Je to náš pan Jaroslav Knap z Podrače.

Děkuji jemu i paní Knapové za ochotu a vstřícnost nejen za sebe, ale i za ostatní zákazníky, 
kteří k němu rádi spěchají.

Karolina Vychterová

Šikana?
     
Jelikož příspěvek paní Králíkové v prosincovém čísle Úpických novin se dotýká mé osoby, rozhodl 
jsem se na něj reagovat. 
     Souhlasím s tím, že náš spor trvá již dva roky – možná i více. Začal v zimním období, kdy jsem 
své sousedy několikrát ústně upozornil na nevhodné parkování jejich vozidel. Zaparkovaná auta 
velice ztěžovala výjezd z naší garáže a při vyhrnování sněhu technickými službami se všechen sníh 
hromadil před naším vjezdem do garáže, neboť bylo nutné auta radlicí objet. A byla to pěkná kupa 
sněhu na uklízení!
     Dlouho jsem byl svým sousedům pro blázna. Přestalo mne to však „už bavit“. Rozhodl jsem se 
tedy k radikálnímu řešení. Připouštím, že další vývoj našeho sporu připomínal téměř grotesku, že 
paní Králíková? A přitom k tomu nemuselo vůbec dojít. Stačilo jen málo. Pouhý respekt! 
Respektování zmíněného Zákona o silničním provozu a využívání vlastních parkovacích prostor. 
Každý řadový dům v ulici Pod Velbabou má totiž svoji garáž a k ní vedoucí dostatečně dlouhý 
vjezd. 
     Představte si, paní Králíková, že bychom všichni na Velbabě parkovali auta způsobem, jakým 
jste je parkovali vy. Jak by asi projížděla nákladní auta se stavebním materiálem a jak by technické 
služby v zimním období v časných ranních hodinách v hustě padajícím sněhu vyhrnovaly naši 
úzkou silnici? A chodci?
     Současný stav parkování vozidel Vaší rodiny naznačuje, že jste konečně pochopili podstatu 
našeho sporu. A já za to děkuji!
                                                                                                                        
                                                                                                                        Jaroslav Šlechta 
/Pozn. redakce: Zveřejnili jsme stanoviska znesvářených stran, případné další pokračování diskuze 



již nebude vedeno přes ÚN/. 

SPOLUPRÁCE

Vážení, dovoluji si Vám představit náš zcela nový server www.registrumelcu.cz , který navazuje na 
stávající, léta používaný server www.cesketrhyaslavnosti.cz .  Jedná se vpodstatě o databázi 
se širokým spektrem umělců z řad hudebníků, herců, řemeslníků apod., ze které mohou zdarma 
čerpat všichni, kdo pořádají a organizují kulturní akce. Organizátoři zde najdou popisy činností, 
fotogalerie i kontakty. Reagujeme tak na velké množství  nabídek, které nám dochází, a  naším 
přáním je, aby tato databáze byla co nejobsáhlejší a pokrývala pokud možno celou ČR a byla k 
užitku všem. Proto bychom ocenili i Vaši pomoc s rozšiřováním nabídky umělců z Vašeho okolí. 
Současně je možné přímo, bez registrace a bez poplatku, zveřejňovat Vaše kulturní akce. Pro ty, 
kteří nám pomohou dotvářet tuto databázi, poskytujeme zdarma i kontakty z databáze na umělce, u 
kterých neuvádíme kontakt.

Pokud Vás naše nabídka zaujala, navštivte naše nové stránky a najdete zde více informací. Pokud 
byste chtěli vědět více, rádi vám odpovíme osobně. 
  
Tel.: 724886875 (Kubelková)          Út –Čt :  9-16 hod.,  Pá :  9-12 hod. 
Tel.: 731105855 (Krásný)                

 E-mail:  info@registrumelcu.cz 
 
Každou středu je možná, pouze po předchozí telefonické dohodě, osobní schůzka v naší 
kanceláři ( Zvoncovitá 1968, Praha 5).

(Naše současné internetové stránky www.cesketrhyaslavnosti.cz a e-mail adresa 
soubor@cesketrhyaslavnosti.cz budou výhledově zrušeny!) 

Bezbariérová poliklinika

      Letos jsme začali s realizací  projektu „Bezbariérová poliklinika“. Doufáme, že vánoční dárek 
pro veřejnost - nově zrekonstruované sociální zařízení v     2NP   jako jeden z bodů tohoto projektu, 
Vám udělal radost. Přáli bychom si, abyste nám pomohli  udržet  vysoký standard služeb a oplatili 
nám to svým kulturním chováním  při návštěvě zdravotního zařízení. Zvláště když další dárek ve 
formě nově zrekonstruovaného vstupu B s bezbariérovým přístupem zatím alespoň do 1NP bude 
následovat. Jeho realizace se zpozdila složitostí rekonstrukce díky velmi špatnému stavu této části 
budovy. Veškeré úpravy na poliklinice provádíme z vlastních prostředků a o to více bychom si jich 
měli vážit.
       Společnost Poliklinika Úpice s.r.o. přeje všem  spoluobčanům, pacientům a klientům hezký 
nový rok, hodně úspěchů a ještě více zdraví.

                                                                                       Ing.Ott Ladislav, jednatel společnosti

Putování za úpickou historií

Dne 10. 11. vyrazila skupina asi  sedmnácti  nadšenců po stopách historie. Pouť začala u 

mailto:soubor@cesketrhyaslavnosti.cz
http://www.cesketrhyaslavnosti.cz/
mailto:info@registrumelcu.cz
http://www.cesketrhyaslavnosti.cz/
http://www.registrumelcu.cz/


mapy pamětihodností na autobusovém nádraží, která byla vytvořena v r. 2005 studenty gymnázia 
pod vedením Mgr. Karla Mikeše, a končila na Dřevěnce u horkého čaje či medoviny a fotografií.

Kromě  historických  budov  byly  připomenuty  i  osobnosti  jako  Jan  Záruba  –  zakladatel 
ochotnického divadla   /1822/, Karel Kořízek – učitel a ředitel na dívčí měšťanské škole, starosta 
Sokola, zakladatel oddílu cyklistiky a především spolupracovník Boženy Čapkové při sbírání lidové 
slovesnosti pro Národopisnou výstavu československou pořádanou v r. 1895 v Praze.

Část historické naučné stezky oživila vystoupení studentů či absolventů Gymnázia a SOŠ 
v Úpici.  U  pomníku  vojákům  padlým  v  bitvě  u  Rokytníku  a  Rubínovic  v r.  1866  promluvil 
absolvent  Ondřej  Král  v uniformě  rakouského  vojáka  –  myslivce.  Pana  Kolbabu  z Čapkovy 
Pošťácké  pohádky  připomněla  Šárka  Vavrincová,  studentka  druhého  ročníku  veřejnosprávní 
činnosti. Žákyně ZŠ Lány Marika Matejíková a Kristýna Turková zarecitovaly tři dětská říkadla 
z Úpicka. 

Třešničkou na dortu byl  svatováclavský chorál,  zazpívaný Annou Jandovou a Michalem 
Šepsem ze  sekundy,  Denisou  Suchánkovou,  Marcelou  Zálišovou  a  Lenkou  Luškovou  z kvarty, 
Evou  Trčkovou  z kvinty  a  studenty  Bohumilem  Slaninou,  Martinem  Šrejberem  a  Alžbětou 
Trčkovou ze sexty v barokním kostele sv. Jakuba. Na varhany doprovázela Ing. Jana Šepsová. 

Celou  expedici  zdokumentoval  p.  Kovář.  A co  dodat  na  závěr?  Tato  aktivita  by  asi 
nevznikla, kdyby v lednu 2005 nebyla slavnostně otevřena historická naučná stezka (popsáno třicet 
jedna památek) díky Mgr. Livňanské a Bc. Cabadajovi, kteří byli hlavními organizátory.Jednotlivé 
pamětihodnosti najdete popsané na webových stránkách naší školy i města Úpice.

Mgr. Kamila Matejíková,vedoucí výpravy

V Praze dne 23. 11. 2007

Vážený pane starosto, vážení radní, 

      dovolte malé pozastavení a trochu nostalgie při zavzpomínání na dobu před padesáti lety. Jako 
jeden z mnohých jsem se stal v letech 1957 -1960 učněm v podniku Tonava. Strávil jsem zde více 
než dva roky, navázal vztah k tomuto místu. 
     Nedávno (20.10.), v příjemném prostředí restaurace Republika,  si mnozí z nás připomněli 50. 
výročí svého nástupu do učení. Milé setkání,  které každého z nás vrátilo o dlouhá léta zpět. Prošli 
jsme se také městem a pohladili jsme místa, která známe důvěrně. I nocleh v bývalém internátu, 
dnes  penzionu,  nás  vrátil  alespoň  symbolicky  trochu  zpět.  Léta  mládí  dnes  připomínají  jen 
vzpomínky a černobílé fotografie.          
      Na setkání jsme si připomněli, že v  září tomu bylo už 50 let, co jsme  se  svými papírovými 
kufry a výslužkou z domova  doklopýtali do tehdy nám naprosto neznámé podkrkonošské Úpice. 
Přijeli jsme z různých koutů vlasti. Vůbec jsme netušili, co nás tam bude čekat a většinou jsme ani 
nevěděli,  kam to vlastně jedeme. Bývalá Oberländerova vila se nám stala domovem. Potom už 
každý den jsme se stávali  trvalou součástí  Úpice.  Ty roky v Podkrkonoší  nás určitě  změnily a 
zapsaly se do každého z nás. Před lety jsme v Úpici poznali nové kamarády, poznali jsme i své 
první lásky. To vše si stále připomínáme na našich setkáních. Někdo méně, někdo více, ale nikdo na 
Úpici a na učňovská léta nezapomene. Připomenout všechna ta místa, kam jsme vkročili, by byla 
dlouhá  stránka.  Ale  přesto  pár  míst,  která  nezmizela  z  naší  paměti.  Kvíčala  a  její,  ale  i  naše, 
bramborová  pole,  Malé  Svatoňovice  a  naše  první  společná  vycházka  na  tamní  Hornický  den, 
Jiráskovo divadlo a kino, taneční zábavy na Krétě nad Úpicí. Naší první hospodou bývala malebná 
Dřevěnka, dnes muzeum. Pomáhali jsme změnit i tvář Úpice na podračském koupališti, pracovali 
jsme na hvězdárně, na přírodním divadle za řekou Úpou  i na svazarmovské střelnici.    
      Rádi si vždy připomínáme naše učitele a vychovatele, byli nároční, poctiví k nám i k sobě. 
Přivítali jsme proto mezi sebou, na tomto výročním setkání, Karla Matějku, Jiřího Hejnu, Karla 



Růžu.  Neměli  to určitě jednoduché, byla zcela jiná doba. A poděkování proto patří nejen jim, ale i 
těm ostatním, kteří se na naše setkání dívají již zpovzdálí. 
Jistě  i  oni  mají  radost,  že  jsme se  opět  po  letech  sešli.  Naše  setkání  se  podařilo,  kamarádství 
vydrželo. Slib, že se opět sejdeme za tři roky, určitě dodržíme. Na naši Úpici se vždy těšíme. 
       Potěší nás každá zpráva či informace o naší Úpici. I proto nás nedávný pořad Šumná města, kde 
značná část byla věnována Úpici, potěšil. Dívali jsme se určitě téměř všichni doma v kruhu svých 
rodin. Chlubili jsme se jim se svou malebnou Úpicí. Snad jen ty „lázně“ u mostu přes Úpu, skoro 
před denními zraky radnice, nás trochu zarmoutily. Třeba ten Vávra nebude mít pravdu a vše bude 
tak, jak má být. Naopak nás potěšila Dřevěnka, která je v držení města. Je z ní muzeum s laskavou 
paní  kastelánkou.  A to  je  dobře.  Také úpický kulturní  program a ochotníci  z Úpice nám dělají 
radost. Rádi opět přijedeme a snad nás překvapí opět otevřený Beránek na náměstí, opravené lázně 
či zpřístupněná vila rodiny Čapků. Zaslouží si to jak město, tak i tito slavní rodáci. 

Srdečně zdraví 
Přemysl Votava 
Hněvkovského 1377  
149 00 Praha 11

SPORTOVEC ROKU 2007

      Návrhy na nejlepšího sportovce můžete zasílat nejpozději do pondělí 28. ledna 2008 do 16 
hodin  na adresu tajemnice sportovní komise Bc. Libuše Rückerové, Pod Městem 624, 542 32 
Úpice,  nebo elektronicky na adresu tajemnice SK ruckerova@upice.cz, příp. na adresu sportovní 
komise sportovnikomise@upice.cz. Formuláře, pravidla a výčet vyhodnocovaných kategorií je ke 
stažení na www.upice.cz a na www.jestrebihory.net.

                                                                                                                  Petr Kalousek

ROZHOVOR

Redakce ÚN požádala o rozhovor pracovnici MěÚ paní Jindru Pavlišovou, která na Městském 
úřadě v Úpici pracuje od 1. dubna 1996, kam nastoupila na sociálně správní odbor sociální práce a 
po výběrovém řízení 1. srpna 2001 byla starostou města Úpice jmenována do funkce vedoucí 
sociálně správního odboru.

ÚN: Od kdy pracujete ve funkci jste nám řekla, jaké máte dosažené vzdělání a kolik 
        máte spolupracovníků?

JP: Mé vzdělání už od střední školy směřovalo do této oblasti, ve které dnes pracuji. Nejdříve 
      jsem maturovala v humanitním oboru na Gymnáziu v Trutnově, potom jsem pokračovala 
      dva roky zakončené  maturitou na Střední škole sociálně právní v Praze. Následovala 
      praxe, neboť jsem se nedostala na právnickou fakultu. Ve svých čtyřiceti letech jsem 
      zjistila, že by bylo vhodné doplnit  své znalosti o nové poznatky, a zvýšila jsem si 
      vzdělání  v oboru andragogiky /vzdělávání dospělých/ na Univerzitě Palackého 
      v Olomouci. Po dalších deseti letech vykrystalizovalo z mé práce ještě jedno vzdělání
      v oboru sociální pedagogiky na Univerzitě Hradec Králové. Takže nyní mohu používat 
      oba tituly – Bc. Mgr. – což někteří lidé nechápou, ale je to vysvětlení toho, že mám dvě
      různé vysoké školy. Nechtěla bych, aby to bylo vnímáno jako chlubení, ale jsem sama 
      spokojená s tím, že jsem zvládla vysokoškolské studium, dokonce s velmi dobrými 
      výsledky,  i v tzv. starším středním věku. 



      V přímém řízení mám tři kolegyně – dvě / sl. Špaňková a sl. Morávková/ se věnují 
      vyplácení dávek  hmotné nouze, doplatku na bydlení a příspěvku na kompenzační 
      pomůcky, jedna kolegyně /pí. Kuželková/ je vedoucí pečovatelské služby. Další kolegyně 
      /BA. Davidová/ nám dočasně odešla na mateřskou dovolenou.

ÚN: Popište stručně obsah agendy…
JP:  Kdybych měla občanům říci  stručně,  co na našem odboru vyřizujeme – odpověď by zněla
      všechno – všechno ze sociálního pohledu, co se týká člověka od narození až po jeho smrt.  
      Teď konkrétně – vyplácíme dávky  rodinám i jednotlivcům, kteří se ocitli v hmotné nouzi.  
      Musíme dělat místní šetření v rodinách, kde je podezření z ohrožení dítěte nebo 
      jednotlivce  jak  na  zdraví,  tak   sociálním  vyloučením  ze  společnosti.  Spolupracujeme  
      s lékaři  po  zjištění  duševní  poruchy  a  zajištění  péče  o  takto  postiženého  občana.  
      Navštěvujeme školy v případech poruch chování dětí nebo výchovných problémů a spolu  
      se  školou  a  rodinou  hledáme  nápravné  řešení  nejvhodnější  pro  dítě.  Seniorům  nebo  
      zdravotně  postiženým  spoluobčanům  zajišťujeme  pečovatelskou  službu.  Ocitne-  li  se  
      občan  v těžké  životní  situaci  a  nemá nikoho  blízkého  ve  svém okolí,  snažíme  se  mu  
      zabezpečit  vše  nutné,  co  potřebuje.  Umře-li  občan  a  je  sám,  musíme  zařídit  pohřeb,  
      informovat notáře a spolupracovat při dědickém řízení. Několika nesvéprávným občanům  
      nebo  omezeným  ve  způsobilosti  k právním  úkonům  děláme  tzv.  opatrovníka,  který  
      dohlíží na zabezpečení jeho základních potřeb, spravuje jeho majetek, vyplácí mu peníze,  
      zastupuje  ho při  důležitých řízeních.  Když něco  ztratíte,  můžete  se  zeptat,  zda  poctivý  
      nálezce neodevzdal  Vaši  věc  u nás  na našem odboru.  My tyto věci  ukládáme,  když se  
      nalezne majitel, tak mu je předáme, v případě nevyzvednutí věci po půl roce  předáváme 
     do  majetku  města.  Máte-li  problémy  se  sousedem  –  stěžovat  si  můžete  také  u  nás.  
     Vyřizujeme stížnosti.  Dojde-li  k závažnějšímu porušení  Vašich  práv  –  na  úseku majetku,  
     občanského soužití  atd.,  opět  jste na správné adrese na sociálně správním odboru,  neboť  
     přestupkové řízení je  také v naší  kompetenci.  Abychom se nenudili,  tak  vypracováváme  
     denně v průměru 5 posudků na občany k soudům, pro policii  či  pojišťovny.   A nakonec  
     ještě volby. Mám pocit,  že v poslední době jsou nějaké volby snad každý rok. Výjimkou  
     nebude ani tento – budeme volit do krajského zastupitelstva a nejsem si jistá, jestli i ne do  
     senátu. Musíme zajistit dosti  organizačně i technicky náročné zázemí volebních místností,  
     volebních komisí i průběh voleb jako takový.

ÚN: Jaký byl počet případů přestupkového řízení za r. 2007?
JP: Jak jsem již řekla, přestupkové řízení pro město Úpici a na základě veřejnoprávní smlouvy 
      pro obce Maršov u Úpice a Velké Svatoňovice zajišťujeme na sociálně správním odboru. 
      Já, jako osoba, která složila zkoušku ze zvláštní  odborné způsobilosti, a ta je i podmín-
      kou, vykonávám předsedu zvláštního orgánu obce – Komise pro projednávání přestupků 
      města Úpice. Komise je tříčlenná a rozhoduje o oznámených přestupcích na úseku proti 
      pořádku ve státní správě a v územní samosprávě,  proti veřejnému pořádku, proti 
      občanskému soužití a proti majetku. V roce 2007 bylo projednáno celkem 84 přestupků.

ÚN: Můžete nám říci svůj názor na mládež?
JP: Chtělo by se mi říci, že jsou to …. Ale musím dodat, že ne všichni. Jednou jsem dokonce 
      někde četla v odborné stati, že dnešní mládež není o nic horší, ale ani lepší, než byla ta 
      generace před nimi. Asi na tom něco bude. Pominu-li módu, což by mohl být generační 
      pohled, kapuce na hlavě, nedbale vypadající vzhled s kalhotami pod zadkem, dredy na 
      hlavě, MP3 v uších, popřípadě  řízení auta s ohlušujícími ne motory ale hudbou, jsou 
      v něčem stejní jako my. Taky jsme zkoušeli kouřit, ale někteří jsme přestali. Za nás 
      nebyly tak rozšířené drogy, kdo ví, jestli bychom jim také nepodléhali. Alkoholu jsme se 



      na zábavách také napili, ale cestou domů jsme nic neničili. Určitě jsme neměli v takovém 
      množství problémy s anorexií a bulimií, s šikanou, i když také byla, ale v menší podobě, 
      nebo psychickými problémy. Ty mohou být vyvolány lákavou reklamou, kde všechno je 
      tak úžasné, hned, zdá se, že zadarmo. Mladí jsou tam krásní, úspěšní a bohatí. Není ale 
      uveden návod, jak toho dosáhnout.  Nemají-li mladí lidé na ten nádherný život nabízený 
      na televizních obrazovkách, mohou sáhnout i k trestné činnosti. Největší a zásadní 
      problém vidím v rodině. Škola už nenapraví, co rodina do dítěte zasela a zasévá i během 
      jeho dospívání. Vytrácí se slušnost, mnoho mladých se chová příšerně v hromadných 
      dopravních prostředcích. Dokud mi zdraví slouží, říkám si, nechť si užijí místa k sezení, 
      než přijdou ještě ti mladší, a pak i oni budou stát. Jsou sobečtí, neberou ohledy na okolí – 
      řvou, strkají se, atd. Kouří všude, kde se dá. Nejhorší je fakt, že klesá věk, od kdy děti 
      kouří a chtějí se tímto gestem asi přiblížit světu dospělých. A teď otázka – mohou za to 
      oni nebo my? Odpověď je - rodina, ale i celá společnost. Já říkám, že každý z nás si 
      dovolí to, co mu dovolíme my sami. Tady bude asi někde ta pravda. Podívejme se, jak my 
      dospělí se často k sobě chováme – a příklady táhnou. Potom se tedy nedivme, jak to s tou 
      naší mládeží vypadá. A ještě jedna věc mi vadí, zvyšuje se počet mladých, kteří nedokončí 
      vzdělání. Po základní škole nastoupí do učení, nebo i na střední školu, a za tři měsíce už je 
      to nebaví a jsou v evidenci Úřadu práce. Velmi snadno a rychle si osvojí život nicnedělání 
      – rodiče je živí, pokud jsou sami, tak jim zaplatí stát nějakou tu dávku a je dobře. Nemusí 
      vstávat, jít do práce, pracovat, někoho poslouchat.Čas běží a už se do školy nevrátí, ale 
      ejhle – na trhu práce moc výběr nemají, všude chtějí nějakou odbornost nebo praxi. Ani 
      jedno, ani druhé však nabídnout nemohou. No a takto se mohou vesele prožít až do 
      důchodového věku, kdy zjistí, že nebudou mít nárok na výplatu důchodu a budou 
      vypláceni dávkou soc. péče až do smrti. Pokud stát za několik let dávky nezruší.  Uzavřu 
      toto své zamyšlení tím, co jsem řekla na začátku – ne všichni mladí jsou takoví, jak jsem 
      popsala, a možná, že já mám zřejmě už pohled na věc zdeformovaný povoláním.

ÚN: Jaké jsou nejčastější dotazy občanů?
JP: Jsou dvě kategorie občanů, kteří se dotazují – první vlastně dotaz nevznáší a s otevřením  
      dveří na náš odbor říká : mám nárok  / myslí tím na peníze/. Tato kategorie, jak čtenář  
      tuší, je největší. Potom je ta druhá a tam už za námi přicházejí občané s různými dotazy, 
      které vlastně korespondují již s mojí odpovědí o náplni práce odboru.

ÚN: Očekáváte na odboru „nával“ občanů v souvislosti se změnami v r. 2008 a budete je
        zvládat?

JP: Nemyslím si, že by po Novém roce byl na našem odboru nával. Pokud dojde ke 
      zvýšenému výskytu dotazů na změny, zvládneme je.

ÚN: S čím vším se mohou občané obracet na váš odbor?
JP: Občané se na nás mohou obracet se svými problémy, které jim život přináší. Ty, které jsou
      v naší kompetenci, viz. odpověď na rozsah naší agendy, řešíme ihned. S těmi, které nejsou
      naší pracovní náplní, se snažíme občanovi pomoci přesměrováním na instituci nebo 
      osobu, která o jeho problému ví více než my. Na tomto místě musím pochválit svůj tým,
      který jsem vždy vedla k rozšiřování vědomostí i nad rámec jejich pracovních povinností, a 
      tak jsme schopny  poradit a pomoci občanovi v mnoha směrech.

ÚN: Poradíte i s platbami u lékaře?
JP: Samozřejmě, pokud občan bude chtít informaci, kdy platit, kde ne, za co apod., jsme 
      schopni mu tyto otázky objasnit, popř. poradit. Máme materiály z různých zdrojů, které 
      občanovi vysvětlují platby ve zdravotnictví v roce 2008.



ÚN: Co Vás na práci těší a co je nejvíc problematické?
JP: Na práci v sociální oblasti mne těší různorodost problémů a práce s tím spojené, využití 
      mého potenciálu a potřeby pomáhat, neboť jsem narozená ve znamení Berana, a ten musí
      být přeci všude první a zachraňovat svět. A v neposlední řadě a velmi důležitým faktorem, 
      že mne moje práce těší, je tým, ve kterém pracuji. Jsou to vesměs mladé kolegyně, které 
      jsem si vybrala ve výběrovém řízení a musím říci, že jsem měla u každé z nich šťastnou 
      ruku. Paní vedoucí pečovatelské služby Kuželková je mi oporou v řízení této oblasti svou
      odborností, iniciativou a kreativitou při náročné péči o seniory. Moje bývalá zástupkyně 
      Bc. Davidová byla moje „pravá ruka“, neboť co jsem si myslela, ona už realizovala – 
      vždy bezchybně a odborně. Teď mi chybí, ale doufám, že se brzy po mateřské dovolené 
      vrátí. A tak si vychovávám další nástupkyně v podobě dvou mladičkých kolegyň – slečen 
      Morávkové a Špaňkové, které jsou absolventkami střední odborné školy – veřejnosprávní 
      činnost. Musím říci, že z nich mám radost, jsou učenlivé, pilné, ochotné a rychle přebírají 
      mé zkušenosti. Když je poslouchám, jak fundovaně vyřizují žádosti občanů, slyším svá 
      slova, těší mne, že mé znalosti i praktické rady padají na úrodnou půdu. Přesvědčila jsem 
      je i k dalšímu studiu na vysoké škole.
      Co je nejvíc problematické ? Asi komunikace s problémovými občany. Vím, že to mnoho 
      z nich nemá jednoduché. Vadí mi však přístup k životu jako takovému. Proč se učit, proč 
      se snažit, když stát to vždycky nějak udělá, abych měl peníze. Když se najde někdo, kdo 
      mu chce pomoci a najít mu práci, najednou zjistíte, co lidí má různých „chorob“. Všichni 
      by chtěli pracovat, ale do doby, než ta práce už je reálná. Pokud nestihnou se práci 
      vyhnout, onemocní do tří měsíců. Nejhorší je nemoc zvaná lenost. 
      Na závěr bych chtěla poděkovat redakci, že mi umožnila prezentovat naši práci. Vaši 
      čtenáři se možná až tak často na nás neobracejí, neboť nás nepotřebují, ale i tak je dobré o 
      nás něco vědět. Občas nás lidé spojují  s „Polednicemi“, které berou děti od rodin, nebo 
      s těmi, které při přiznávání dávky dělají, jako by to dávaly ze svého. Není to tak, snažíme 
      se a chceme lidem pomáhat.  Naše práce je psychicky náročná, nejen proto, že máme 
      problémové klienty, ale proto také, že nemáme ve většině případů ani kladnou odezvu na 
      naši snahu pomoci. Jsme velmi brzy ohroženy syndromem vyhoření. Jestli tedy moje 
      informace o práci na odboru sociálně právním v Úpici někomu připadala jako vychloubá-
      ní, co vše děláme a umíme, tak mi promiňte. I když…. pokud Vás nechválí, pochvalte se 
      sami. Je to prevence v rámci psychické hygieny.
ÚN: Děkujeme za rozhovor a přejeme v další nelehké práci hodně úspěchu nejen v roce 2008.
                                                                                                      Marcela Strachotová

POZEMKOVÉ  ÚPRAVY  K.Ú.  RADEČ

     Dne 7.12.2007 v 17,00 hodin se v městském sále nad OD Toman  uskutečnila za účasti zástupců 
Pozemkového úřadu v Trutnově prezentace na téma „Pozemkové úpravy k.ú. Radeč“.  Z obeslaných 
340-ti vlastníků nemovitostí v k.ú. Radeč se jich na této prezentaci sešlo 53. 
  Přítomní  zhlédli  prezentaci,  poslechli  si  výklad  o  této  problematice  a  nakonec  jim  byly 
zodpovězeny jejich dotazy. Většina přítomných nabyla dojmu, že tyto úpravy budou pro vlastníky 
nemovitostí v k.ú. Radeč přínosem.
  Na  základě  dohody  mezi  Městem  Úpice  a  Pozemkovým  úřadem  Trutnov  budou  žádosti  o 
provedení  pozemkových  úprav  shromažďovány  na  majetkovém  odboru  Města  Úpice  u  pí 
Šrejberové, kde Vám budou poskytnuty i potřebné informace.
   Proto všichni,  kterých se tato problematika týká,   neváhejte a co nejdříve přijďte k nám na 
majetkový odbor.
                                                    Martina Šrejberová, vedoucí majetkového odboru Města Úpice



Mezinárodní heliofyzikální rok 2007

     Rok 2007 byl vyhlášen Mezinárodním heliofyzikálním rokem. Navazuje na tradici předchozích 
mezinárodních roků: Mezinárodní geofyzikální rok (1957) a dva  Mezinárodní polární roky (1882 a 
1932). Podobně jako u nich bylo vědeckým cílem studovat jevy v nejširším možném měřítku 
pomocí souběžných pozorování dnes už nejen pozemských, ale i družicových, a ukázat  krásu, 
závažnost a význam vědy o vesmíru a o Slunci  široké veřejnosti a dát inspiraci budoucím 
výzkumníkům. V rámci toho se vedle mezinárodní spolupráce na řešení vědeckých úkolů konala na 
celém světě řada popularizačních akcí. V České republice tuto aktivitu zahrnující semináře, 
přednášky, výstavy atd. řídil Český koordinační výbor, v němž měla zastoupení i Hvězdárna v Úpici 
ředitelkou Evou Markovou.
     Oficiální zahájení Mezinárodního heliofyzikálního roku proběhlo ve Vídni 22. – 25. února za 
účasti zástupce Českého koordinačního výboru  Dr. Rostislava Halaše z prostějovského gymnázia. 
V naší republice  byl  zahájen již 23.ledna tiskovou konferencí,  která se uskutečnila na AV ČR, a na 
níž za Český koordinační výbor vystoupili RNDr. Petr Heinzel, DrSc., ředitel Astronomického 
ústavu AV CR, v.v.i., RNDr. František Fárník, CSc., vedoucí slunečního oddělení AsÚ AV ČR, v.v.i. 
a RNDr. Eva Marková, CSc., ředitelka Hvězdárny v Úpici.      
        Součástí aktivit v průběhu Mezinárodního roku byla i řada soutěží,  a to jak pro školní mládež 
a studenty, tak pro širokou veřejnost. Garantem významné části těchto soutěží byla Hvězdárna 
v Úpici. Organizovala fotografickou soutěž o nejlepší snímek Slunce a pozorovatelskou soutěž, 
v níž bylo možné vybrat si ze tří témat: Pozorování  slunečních skvrn jednoduchým dalekohledem, 
Stanovení okamžiku slunovratu z pozorování východů a západů Slunce a Stanovení zeměpisné 
délky pozorovacího stanoviště z měření výšky Slunce nad obzorem. Všechny soutěže byly 
vyhlášeny pro tři věkové  kategorie: do 15 let, od 15 do 25 let a nad 25 let, aby se do ní mohl zapojit 
kdokoliv, nejen dítka školou povinná. 
      Vyhodnocení soutěží a vyhlášení výsledků proběhlo 29. listopadu na AV ČR na setkání vítězů 
všech soutěží. Samozřejmě při tom nechyběl ani doprovodný program, kterým byla přednáška o 
Slunci a prohlídka astronomické Prahy, pro nejmladší účastníky pak návštěva pražské hvězdárny. 
Současně ve vestibulu AV ČR bylo možné zhlédnout výstavu věnovanou IHY, kde kromě různých 
odborných a propagačních materiálů byly prezentovány i všechny soutěže.

     Ukončení Mezinárodního heliofyzikálního roku  bude v únoru 2008, kdy proběhne oficiální 
ukončení i v České republice. Nicméně z toho, co přinesl jak pro vědeckou činnost tak v oblasti 
popularizace, bude možné čerpat ještě mnoho dalších let.  



Eva Marková  

Obr.: Zahájení Mezinárodního heliofyzikálního roku

Astronomové v ZOO

      ZOO ve Dvoře Králové nad Labem je atraktivní za každého počasí. Zatímco v létě je často 
přeplněná návštěvníky, v době zimní sezony nabízí daleko více klidu a především pohody ve všech 
pavilonech. V sobotu 8. prosince se zde konala sponzorovaná zábavná akce s Poštovní spořitelnou 
„Vánoce v ZOO“. V době od 10 do 14 hodin se jí zúčastnili i pracovníci Hvězdárny v Úpici, a to se 
zajímavou soutěžní hrou pro děti „Chcete být milionářem“ s astronomickým zaměřením a 
pozorováním Slunce speciálním dalekohledem Coronado umožňujícím pohled na jevy probíhající 
v daném okamžiku na Slunci přes speciální filtr pro vodíkovou čáru H-alfa. Akce se setkala 
s příznivým ohlasem, zúčastnilo se jí 180 platících návštěvníků.



                                                                                                                        Josef Rumler

HVĚZDÁRNA  v ÚPICI

   uvádí v pátek 11. ledna od 18 
hodin

přednášku Mgr. Richarda Kotrby 

 
„ASTRONOMICKÉ ZJEVY 

V ROCE 2008“ 

 
Po skončení programu lze za jasného počasí pozorovat noční oblohu. 

Přednáškový sál hvězdárny, vstupné 20 Kč



Astronomické informace – leden 2008 

Slunce vstupuje 20. ledna v 17 h. 43 min. do znamení Vodnáře. 3. ledna je Země Slunci nejblíže 
(147,1 miliónu km).

Měsíc je 8.1. v novu, 15.1. v první čtvrti, 22.1. v úplňku, 30.1. v poslední čtvrti.

Planety sluneční soustavy: Merkur se objevuje na večerní obloze koncem ledna nízko nad 
západojihozápadem. Prochází souhvězdími Střelce a Kozoroha, 22. ledna projde na obloze těsně 
kolem planety Neptun. Jasná Venuše září na ranní obloze za svítání nízko nad jihovýchodem, její 
jasnost i výška nad obzorem postupně klesá. Koncem ledna, kdy ji spatříme nedaleko Jupitera, 
vychází až kolem šesté hodiny ráno. Mars se promítá do souhvězdí Býka, 19. a 20.1. kolem něho 
prochází Měsíc. Mars je viditelný v průběhu celé noci – nastávají ideální pozorovací podmínky. 
Největší planeta sluneční soustavy, Jupiter, se objevuje koncem ledna ráno nízko nad 
jihovýchodem, pohybuje se v souhvězdí Střelce. Nažloutlý Saturn ve Lvu vychází večer, koncem 
ledna už v 19 hodin. V noci z 24. na 25.1. jej
spatříme poblíž Měsíce, nedaleko se nachází také hvězda Regulus, nejjasnější stálice
v souhvězdí Lva. 

Zajímavé úkazy: Zvýšený výskyt meteorů roje Kvadrantid můžeme pozorovat počátkem ledna. 
Maximum nastává 4.1. ráno, pozorování nebude rušit Měsíc. Radiant (tedy místo na obloze, odkud 
meteory zdánlivě vyletují) se nachází v souhvězdí Pastýře. 

Od 1. do 19. ledna můžeme pozorovat ranní přelety Mezinárodní vesmírné
stanice ISS. Aktuální informace o viditelnosti stanice lze získat např. dotazem odeslaným
na elektronickou adresu preletyiss@seznam.cz.

V lednu bude i v menších dalekohledech pozorovatelná kometa 8P/Tuttle, objevená v roce 1790. 
Nejlepší pozorovací podmínky nastávají v první polovině měsíce, kdy bude kometa procházet 
souhvězdími Ryb a Velryby.

V lednu je Hvězdárna v Úpici pro veřejnost otevřena ve středu a v pátek od 18 do 20
hodin, program spojený s pozorováním oblohy, výkladem a promítáním astronomických
filmů začíná v 18 hodin. Víkendová pozorování Slunce probíhají v sobotu (10-12 hodin)
a v neděli (13-15 hodin). Aktuální informace o akcích hvězdárny najdete na nástěnce
hvězdárny a také na internetových stránkách hvězdárny www.obsupice.cz

                                                                                                         Jiří Kordulák

NOVÉ KNIHY V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ

KNIHY PRO DOSPĚLÉ

Gogna, A.: Nejkrásnější vrcholky světa
Více než tři sta fotografií, sedm oddílů, sedm kontinentů a dvacet sedm vrcholů
včetně informací o nich obsahuje tato reprezentativní publikace.

Materna, A. - Westerkamp, R.: Zdravá a pružná záda
Cviky na posílení a uvolnění zad, na zmírnění bolestí. Sestavy při chronických potížích s krční a 
bederní páteří. Speciální programy pro děti a seniory. Škola zad v době těhotenství. Správné sezení.

Lapáček, J.: Počítač v domácnosti



Podrobný průvodce pro práci s počítačem - zprovoznění počítače, Windows, Word, Excel, internet a 
E- mail, digitální fotografie, hudba, filmy, video, vypalování CD/DVD.

Toulavá kamera (5)
Pátý díl knižního vydání cestovatelského magazínu České televize Toulavá kamera informuje o 
zajímavých místech v České republice.

Cestovní konverzace v pěti jazycích
5 x 900 důležitých frází v angličtině, němčině, španělštině, ruštině a francouzštině. 2 audio CD s 
tématem cestování vlakem, autobusem a letadlem, ubytování a restaurace, nákupy, zdraví, základní 
informace o státech.

Bourcet,S. - Gravillon, I.: Šikana ve škole, na ulici, doma
Čím se mé dítě vystavilo nebezpečí? Proč se nedokázalo bránit? Máme se obracet na policii a na 
soudy?Jak se vyhnout nadměrné ochraně? Jak poznat, že má trauma? Jak jej konkrétně naučit 
obraně? Na tyto otázky se snaží odpovědět tato praktická příručka.

Burger, A.: Ďáblova dílna
Ďáblova dílna je vojenská laboratoř, kde se testuje supertajná biologická zbraň, která působí
pouze na vymezené etnické skupiny.

Bankhofer, H.: Zázračný léčitel Marie Terezie
Milostný příběh klavíristky Marie Terezie von Paradis, kmotřenky císařovny Marie Terezie,
a přírodního léčitele Franze Antona Mesmera.

Tomešová, M.: ... a muž ti vládnout bude
Krásná, chytrá Gabriela se provdala za člověka, který jí sliboval modré z nebe.
Avšak po svatbě musí snášet hněvivé výbuchy, zastrašování, urážky a nakonec kopance
a bití. Ale komu uvěří okolí? Jí, ženě v domácnosti se třemi dětmi, o níž manžel
roztrušuje, že má psychické problémy a tajně pije, nebo váženému soudci?

Patterson,
J.: Sběratel polibků
Sběratel polibků miluje krásné a inteligentní ženy a zavléká
je do ponurého podzemního úkrytu uprostřed lesů a močálů Severní Karolíny.

McClure, K.: Diagnóza
Thriller z lékařského prostředí.

Braunová, P. - Payerová, L.: Pozorovatelka
Spoluautorkou knihy je devatenáctiletá dívka, která je upoutaná na invalidní vozík. I když je kniha 
fikce, přesto podobné situace tato dívka zažila, a raduje se ze života jako všichni
ostatní. I ona je hodnověrná a bystrá pozorovatelka.

KNIHY PRO DĚTI

Balík, J.: Tatínku, jeď opatrně!
Dopravní značky pro děti doplněné krátkou vtipnou básničkou.

Živá minulost
Objevujte minulost - doba kamenná, Mezopotámie, Starověký Egypt a Řecko,
Římská říše, Keltové, Vikingové, Aztékové a Mayové, Inkové, Starověké Japonsko, Velká



Čína, Starověká Indie, arktické národy, severoameričtí Indiáni.

Tvoříme z přírodních materiálů
Veselé postavičky, roztomilá zvířátka a krásné ozdoby z materiálů, které
si děti samy nasbírají v přírodě.

Lindgren, A.: Já ještě nechci jít spát
Malý Lasse každý večer zlobí a nechce spát. Jednou mu teta půjčí podivuhodné brýle, kterými
vidí daleko do zvířecích pelíšků, jak chodí spát mláďátka.

Peroutková, I.: Anička ve městě
Anička se s rodiči přestěhovala do města a začne tu chodit do 3. třídy.
Má obavy, jaká bude nová třída a co kamarádi. Ale starosti se brzy rozplynou a Anička
brzy neví, co dřív.

Colfer, E.: Artemis Fowl a ztracený ostrov
Další dobrodružství mimořádně nadaného hrdiny - zloducha.

McCombie, K.: Šíleně žárlivá Frankie
Závěrečný příběh edice Stella a... Stella se vydává do Londýna navštívit bývalé kamarádky a
také pátrat po ztraceném dědečkovi. Vydaří se vše podle jejích představ?

Vernisáž vánoční výstavy

      V neděli 25. listopadu 2007 jsme zahajovali letošní poslední výstavu v úpickém muzeu. Při 
vernisáži jsme připomněli zvyky, které mnozí mladí neznají, a někteří senioři už se k nim nevracejí. 
Na zkoušku si mohli návštěvníci ulít svůj kousek olova a nahlížet do osudu, krájela se jablíčka, 
pouštěly se lodičky z ořechových skořápek, mladí si zkusili hodit pantoflem.  Poděkování patří paní 
Věře Balcarové, Janě Šimkové, paní Vojtěchové a Marcele Strachotové ml. za ukázky výroby 
figurek ze šustí, zdobení perníčků a zdobení adventních věnců. Všem, kteří zapůjčili betlémy, patří 
velký dík. 
                                                                                                        Marcela Strachotová             

Dva motýli

Přiletělo babí léto a s ním i dva motýli. Usedli na jednu z posledních kvetoucích květin, aby ještě 

naposledy zakusili tu sladkou chuť nektaru. Každý z nich byl jiný a jinak krásný, každý měl své 

kouzlo, ale přece jen  někomu mohlo připadat, že jeden z nich je krásnější. Jeden hrál všemi 

barvami a na slunci se jeho křidélka třpytila jako rybí šupiny. Ten druhý byl poněkud tmavý, ale 

jeho křidélka byla hebká jak nejjemnější hedvábí. Tu si tmavý motýl barevnému posteskl: ,,Ty jsi 

tak krásný,“ a  se zálibou si ho prohlížel. Pak dodal: „Víš, já nikdy nebyl krásný, jsem jen černý a 

nevýrazný a spousta motýlů se mi směje, že jsem ošklivý. Nemám přátel, protože se se mnou jiní 

nebaví, ba ani když přiletím na květinu, kde právě svačí jiný motýl, hned odletí, …je mi smutno,“ 



řekl a v očích se mu blýskly slzy. Ten, kterého všichni nazývali krásným, nebyl pyšný, ale chápal 

osamělost a krásu temného motýla a odvětil: „Nejsi ošklivý, jsi také krásný, mnozí tě sice odsuzují, 

protože jsi jiný, ale jsi výjimečný! Vždyť přece v jinakosti je krása. Nemůžeme být všichni stejní, 

jak bychom se mezi sebou poznali? Nezapomeň, že pravá krása není vidět navenek, ale je schovaná 

v tvém srdci. Nezáleží na tom, že jsi jiné barvy, ale na tom, že máš dobré srdce.“ 

Lidé jsou jako motýli, jedni se považují  za krásně zbarvené a odsuzují ty, kteří nejsou jako 

oni. Lidé odsuzují člověka s jinou barvou pleti a přitom si neuvědomují, že na barvě pleti nezáleží. 

Proto bychom si měli stejně jako barevný motýl uvědomit, že v jinakosti je krása a že i mezi 

„těmito jinými“ můžeme mít přátele.

                                                                                                                 Daniela Řezníčková

Městské muzeum a galerie Julie W. Mezerové v Úpici

Vás zve na soubornou výstavu tvorby Julie W. Mezerové 
ZA KRÁSAMI PŘÍRODY
Připomínáme 115. výročí narození akademické malířky
Výstava přístupná od 10.1.2008 do 1.2.2008. 
Otevírací doba: ÚT - PÁ    10.00 - 12.00    13.00 - 16.00

POHÁDKA PRO DĚTI

     Klub loutkářů Úpice uvádí v Divadle A. Jiráska v neděli 20. ledna 2008 loutkovou pohádku O 
Honzovi a víle Verunce. Začátek v 15 hodin, vstupné 15 Kč
                                                                                                    Pavel Kubíček

POZVÁNKA

Ve středu 9. ledna 2008  od 19.30 hodin vystoupí v naší obci 

DIVADLO JÁRY CIMRMANA s hrou

NĚMÝ BOBEŠ

Představení se koná v Divadle A. Jiráska
Vstupné: 190, 200, 210,- Kč, předprodej v Knize Pod Městem,  tel. 732873950
                                                                                                                        MKS

POZVÁNKA

Ve středu 23. ledna se od 19 hodin koná přednáška Zdeňka Nývlta s obrazovým doprovodem 



BANÁT – KDE SE ZASTAVIL ČAS

Návštěva šesti českých vesnic v rumunském Banátu 

Vstupné: 30,- Kč

                                                                                                                                   MKS

POZVÁNKA

     Městské kulturní středisko a Divadlo A. Jiráska Vás zve na putovní výstavu KLADSKÉ 
POMEZÍ BEZ HRANIC, která se koná ve vestibulu divadla a potrvá od 8.ledna do 10. února 2008. 
Expozice je přístupná při divadelních a filmových představeních, zájemci mohou také přijít po 
předběžné dohodě na telefon 499882197 nebo 603370572.
                                                                                                                                        MKS

Vyhlášení výsledků dětské výtvarné soutěže

     Při  příležitosti  Dne  otevřených  dveří  byla  22.  listopadu  na  Gymnáziu  a  SOŠ  v Úpici 
vyhodnocena výtvarná soutěž „Děti posílají zdraví“. Tato soutěž doprovázela projekt „Zachraňme 
Williho“, který byl určen zejména mateřským školám z  Úpice a z blízkého okolí.  Do kreslení 
obrázků se zapojili předškoláci  z Úpicka a několik prací zaslali i žáci ZŠ Bratří Čapků. Celkem se 
u nás sešlo přes 60 krásných obrázků na téma zdraví, ale ocenit jsme mohli jen některé.  Bylo 
uděleno šest prvních, čtyři druhá a jedenáct třetích míst v kategorii mateřských škol a čtyři práce ze 
ZŠ Bratří Čapků obsadily první místa. Práce dětí a žáků si přijel prohlédnout i zástupce VZP p. Jiří 
Jirman.
     Chtěli bychom velice poděkovat našim sponzorům, a to především  paní Nadě Pražákové, která 
nám věnovala krásné ceny. Dík patří i porotě ve složení: paní Krhánková, Wolfová a pan učitel 
Mikeš.
     
     Všem soutěžícím děkujeme za účast. Jana Nedvědová, Lenka Šrejberová, Lenka Suchánková, 
Zuzana Zárubová, Eva Trčková (studentky kvinty)

ÚPICKÝ KOMENSKÝ

      Více než tři stovky lidí si našly v dnešní uspěchané době čas a přišly 23. 11. 2007 do úpického 
divadla zavzpomínat na velkou osobnost úpického školství, na vzácného člověka, pana učitele 
Václava Musila.  Pořad v režii agentury Splav zahájila zpěvačka Jitka Zelenková, která se 
vděčnému publiku představila ještě několikrát – písněmi i příhodami ze školních let. 

Na Václava Musila jako první zavzpomínal Jaroslav Dvorský, básník a profesor 
trutnovského gymnázia. Taktovku pak převzali Musilovi kolegové Miluše Machová a Josef Kábrt. 
O příběhy, jaký byl pan učitel člověk očima žáků, se přišli podělit Irena Vylíčilová a Květoslav 
Matyska. Dr. Pavel Černý byl nejen ošetřujícím lékařem manželů Musilových, ale i jejich žákem - 
v 9. třídě pana Musila, v 1. třídě pak jeho ženy. Měl tedy také co přítomným divákům sdělit.

Kromě známé interpretky Jitky Zelenkové se zaskvěly výraznými hudebními počiny i 
úpické zpěvačky Jana Soukupová a Iveta Suchánková. Trumpetovým sólem „zabodoval“ Vítězslav 
Žák.

Před projekcí filmu, který o úpickém Komenském natočil Jiří Středa, vzpomínal na svého 
tatínka také Václav Musil mladší. Představil svého otce jako člověka, který byl doma stejně kvalitní 



jako ve svém profesním životě. A potom už následovala smršť nádherných myšlenek, lidství, 
učitelských postřehů. Jiří Středa provázel osvíceného kantora se svou kamerou více než pět let. 
V tvůrčí dílně Videa JS vznikl neobyčejný film o panu učiteli s velkým „U“. Pětatřicetiminutový 
snímek by mohl sloužit jako metodická příručka pro učitele stejně jako pro každého člověka. 

P. Kalousek

Zimní běžecká liga úspěšně zahájena
      Za velkého zájmu dětí i  dospělých byl zahájen 14. ročník zimního seriálu běhů „O krále 
Jestřebích hor“ Mikulášským během ve Rtyni v Podkrkonoší.
      Je velmi potěšitelné, že každým rokem a každým závodem přibývá konkurence v kategoriích 
dětí a přibývá i předškoláků. Pro dospělé byly připraveny těžké okruhy, na kterých se podepsal i 
předešlý dlouhotrvající déšť. Způsobem start-cíl zvítězili v kategorii mužů Petr Pechek, který má na 
podzim opravdu velkou formu,  a  Anička  Pichrtová,  která  v celkovém pořadí  skončila  dokonce 
druhá,  porazila dalšího muže Romana Vagenknechta.  Ve všech ostatních kategoriích byla dobrá 
konkurence. 
Dalším  závodem  seriálu  je  Silvestrovský  běh  Havlovicemi.  Výsledky  celého  závodu  na 
www.maratonstav.cz
                                                                                                               Karel Šklíba

KRAKONOŠ ovládl Blahovku

     Na 10 týmů se zúčastnilo v tělocvičně ZŠ Bratří Čapků Úpice 2. ročníku fotbalového turnaje 
BLAHOVKA CUP 2007. Většina zápasů nepostrádala dramatičnost, nasazení a brilantní techniku 
některých hráčů.  Pozitivy turnaje  byla  také hra v duchu fair  play a  skvělá atmosféra  v hledišti. 
Družstvo „BECKHAMKY“, které bylo složeno výhradně z děvčat, se i přes galantnost ze strany 
chlapců neprosadilo. Mnohem výraznějšího úspěchu dosáhl tým OLD STARS, vedený ředitelem 
školy  Martinem  Zakouřilem.   Přes  slabší  fyzickou  připravenost  vyhrál  tento  mančaft  bez 
inkasovaného  gólu  základní  skupinu  a  nakonec  prohrál  nešťastným  způsobem  po  napínavém 
průběhu až ve finále 0 : 1. Pohár za vítězství v turnaji zcela zaslouženě zvedlo nad hlavu mužstvo 
KRAKONOŠ. Vítězové se spoléhali na výborného brankáře, týmovou spolupráci, disciplinovanost 
a především na svého špílmachra Martina Kriegela.

http://www.maratonstav.cz/


Martin Zakouřil

Andělský den 



     V tomto školním roce jsme na ZŠ Bratří Čapků pojali 5. prosinec tak trochu netradičně. Aby se 
děti nebály, zůstala tentokrát čertiska za komínem. Jako už tradičně se i přesto nejvíc báli „velcí 
raubíři“. Ale když slíbili, že se polepší, a vykonali různé „trestíky“, andělé i jim nadělili dárečky. 
Žáčci 1. stupně byli spokojení a my se pomalu loučili. Tak zase za rok a třeba i s čerty!
                                            Lenka Teichmanová, Šárka Teichmanová, 9. A

S čerty nejsou žerty

Jako čerti a čertice se v sobotu 8. prosince sešli žáci z 1. – 5. tříd v tělocvičně ZŠ Bratří Čapků, 
která se proměnila v peklo. Čertovské dovádění jsme si užili v různých soutěžích (hod ohnivou 
koulí do kotle, prolézání černým pytlem …..). Drobné odměny ani sladkosti nechyběly. Čertovský 
tanec, se světelnými efekty pod taktovkou DJ OTTO, byl skvělý. Veselá nálada nás provázela celým 
dopolednem, takže se mohl každý čertovsky vydovádět.



Věra Páslerová

Zápis žáků do 1. ročníku pro školní rok 2008/2009 
na ZŠ Bratří Čapků



se uskuteční ve čtvrtek 24.1.2008 od 13.00 do 17.00 
v budově 1. stupně základní školy.

K zápisu se dostaví děti narozené 1.9.2001 – 31.8.2002 
a děti s odloženou školní docházkou.

Přijďte mezi nás, těšíme se na vás!

Zápis do ZŠ

      Tradičně netradiční zápis dětí do 1. třídy ZÁKLADNÍ ŠKOLY ÚPICE-LÁNY pro školní rok 
2008-2009 se uskuteční ve čtvrtek 24. ledna 2008 od 14 do 18 hodin v tělocvičně školy.
Téma: Olympijské hry

                                                                                                                                ÚL

Gymnazistky z MČČK v mateřských školách

V rámci zábavného projektu „Zachraňte Williho aneb Staráme se o své zdraví“ pět studentek 
z gymnázia navštívilo mateřské školy v okolí.Celý program byl zaměřen tak, aby se děti mohly 
volně  zapojit,  něco nového se naučit, jednoduchým způsobem ošetřit lehká zranění a také si 
připomenout  zásady základních hygienických návyků a  pravidla zdravé výživy. Díky úsměvům 
v dětských tvářích bylo vidět, že projekt měl úspěch hlavně u nejmenších .Ostatní musí posoudit 
paní učitelky. Mistryně  ČR ve zdravotnické soutěži mohly využít svých znalostí a předávat je dál, 
ale také  mohly navázat na spolupráci z minulých let s MŠ  v okolí. Děkujeme všem sponzorům, 
kteří nám věnovali nejen ovoce, hračky a různé reklamní předměty.  Nyní se těšíme na zaslané 
obrázky dětí do soutěže „Děti posílají zdraví“, ale také na strašidelnou sobotu 24.11. v naší škole. 
Na závěr bychom rádi citovali slova jedné učitelky: „Holky byly jste úžasný. Nemohly byste přijít 
zítra zas?“
                                                                                                           Studentky kvinty

      Ráda bych touto cestou poděkovala vedení školy za podporu Vašich  studentek, které pracují na 
projektu „Zdraví“ a objíždějí se svým  výchovně - vzdělávacím programem jednotlivé MŠ.  Naše 
MŠ v Suchovršicích tak měla opět možnost spolupráce s Vašemi  studentkami. Pro nás to nebylo 
setkání první, spolupráce se studenty Vaší školy se nám osvědčila již v minulých letech. Jde o 
setkání  malých předškoláků s „ kamarády“ již téměř dospělými a taková  setkání jsou přínosná pro 
obě skupiny. Naše děti Vaše studenty  obdivují, respektují, ale zároveň je přijímají jako starší 
kamarády. Vaši studenti si vyzkoušejí schopnost komunikace s nejmenšími,  poznávají, že ne vždy 
je jednoduché ty „prcky“ zaujmout, ale že již takto malé děti jsou osobnosti jedinečné, upřímné, 
plné emocí a  vděčné za jejich přízeň a přátelství. Děvčatům, která nyní vymyslela svůj projekt o 
prevenci zdraví a  úrazů, bych ráda vyjádřila uznání. Své vystoupení měla promyšlené,  zajímavé, 
veselé a opravdu zaujala úplně všechny děti. Přejeme jim,  aby se jim i do výtvarné soutěže sešlo 
hodně pěkných výkresů a  vydáním pohlednic potěšila spoustu dětských tváří.
                                                                            Za MŠ Suchovršice Dana Kultová

EU a nediskriminace aneb Úspěch studentek Gymnázia Úpice

 První název článku je názvem výtvarné celorepublikové soutěže, kterou pořádal Klub 
mladých Evropanů.Studenti měli vytvořit plakát, který by vyzýval k dodržování rovných příležitostí 
pro všechny bez rozdílu pohlaví, náboženského vyznání, rasy či národnosti. Zároveň měli svůj 



plakát doplnit výstižným komentářem.Výsledky byly vyhlášeny 5.listopadu 2007.
A nyní to nejdůležitější: Tým VOKATÁ DANIELA z Gymnázia Úpice ve složení Voleská 

Monika, Kalužná Veronika, Kašparová Zuzana a Řezníčková Daniela se umístil na  9. místě v 
konkurenci sto padesáti devíti středních škol.  Všem jmenovaným dívkám gratulujeme!!!

Díla vytvořená v rámci společenskovědního semináře můžete zhlédnout prostřednictvím 
fotografií.   
                                                                                                           Mgr. Kamila Matejíková

     

Den otevřených dveří na Gymnáziu a SOŠ v Úpici

Srdečně zveme širokou úpickou veřejnost již na druhý Den otevřených dveří, který se koná v úterý 
15.1.2008 v prostorách naší školy.  Zájemci o studium z  řad pátých a devátých tříd ZŠ si tento den 
mezi 15.00-17.00 hod. mohou opět vyzkoušet přijímačky nanečisto bez stresu a nervozity. Úspěšné 
absolvování některého z testů bude zohledněno u přijímacího řízení.

Všem občanům města Úpice a přilehlého okolí přejeme úspěšný a šťastný nový rok 2008.
                                                              za Gymnázium a SOŠ Úpice   Mgr.Irena Dobiášová

Hrátky se strašidly

V sobotu 24.11. 2007 se prostory naší školy proměnily v místo, kterému holdovala strašidla. 
A proč ? Protože jsme připravili zábavné odpoledne pro děti Hrátky se strašidly, do kterého se 
aktivně zapojilo hned několik tříd a také mnoho kantorů. 

Hned  při  vstupu  děti  spolu  s jejich  rodiči  čekala  milá  čarodějnice,  která  je  uvítala  ve 
strašidelném doupěti,  předala  jim Průkaz odvážlivce a vpustila je do spárů strašidel.  Děti  měly 

ZŠ Bratří Čapků v Úpici
zve

všechny rodiče s dětmi a příznivce školy
na

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

Kromě  moderních  odborných  učeben 
můžete  získat  spoustu  informací  o  činnosti 
naší  školy  a  prohlédnout  si  fotografie  ze 
školních akcí. 

Děti si můžou zaskotačit ve školní družině 
nebo si na počítačích zahrát  hry.

Těšíme se na Vás
v sobotu 12. ledna 2008 

od 10.00 – do 14.00

Budoucí prvňáčci, přijďte si 

v doprovodu svých rodičů zkusit 



možnost vzít si s sebou na svou cestu jednoho strašidelného průvodce, který jim byl po celou dobu 
jejich výpravy za strašidly ,,v patách“ . 

Ve ,,Věštírně“ děti mohly zjistit, co je čeká příští rok, v ,,Doupěti upírů“ ochutnaly krev, 
vyzkoušely,  kterak mají  dobrý hmat  a  odhad,  ve ,,Hradu duchů“ vyzkoušely orientaci  naslepo, 
hledaly klíč v rozdrcených kostech, usušených mravencích a kdejaké jiné havěti… 
      U malé čarodějky a jejích úkolů měly děti vyluštit různé slovní přesmyčky nebo poskládat 
skládačku pošťáka Kolbaby. Aby získaly Průkaz odvážlivce, musely si projít i ,,Peklíčkem“, kde 
zjistily,  jak  dobrou  mají  mušku.  Ty  odvážnější  se  spustily  i  do  víru  ,,Černé  laboratoře“,  kde 
čarodějky míchaly různé, zajisté nebezpečné, lektvary. Jako procházka růžovou zahradou byla pro 
děti ,,Cesta do ráje“ a nakonec se také mohly podívat, jak že se to vyrábí vánoční dekorace. 

Na naše duchy, upíry nebo čerty se nakonec přišlo podívat 70 dětí s jejich rodiči. Myslím, že 
se akce velmi vydařila. 

Adéla Cachová,  (studentka sexty)
                                                                         
Ráda bych touto cestou poděkovala všem sponzorům, kteří přispěli ke zdárnému průběhu této akce: 
Papírnictví  Borisová,  Papírnictví  Vodičková,  Papírnictví  Věra  Matějková,  Hračky  Milena 
Těmínová, pan Josef Matějka, obchod Toman, Eldorádo. Děkuji také všem obětavým kolegům a 
ochotným studentům naší školy za organizaci velmi vydařeného odpoledne.

                                                                  Mgr. Irena Dobiasová,  Gymnázium a SOŠ Úpice

Chemická olympiáda

     Naše škola – Gymnázium a Střední odborná škola, Úpice, Havlíčkova 812, se v listopadu 
2007 zařadila mezi pouhá čtyři gymnázia v kraji,  která se dosud v řádném termínu přihlásila k 
účasti v krajském kole chemické olympiády – kategorie A, tedy nejvyšší a nejnáročnější soutěže 
CHO. Dík patří  Petře Mičolové, studentce septimy, které po absolvování školního kola budeme 
držet palce i v dalších kláních!
     Po uzávěrce termínu se do krajského kola přihlásila ještě 3 další gymnázia, takže celkový počet 
soutěžících sice stoupl, ale  na pouhých 8 studentů  z celého Královéhradeckého kraje! Krajské 
kolo chemické olympiády A se koná v sobotu 8. prosince 2007 v Pardubicích.
      I další studenti sexty a septimy se připravují na chemickou olympiádu – kategorii B, která se 
bude konat po Vánocích.

        Jana Šepsová

ZŠ Bří Čapků v Úpici 
pořádá

v sobotu 12. ledna 2008 od 9.00 hodin
ve školní tělocvičně

SPORTOVNÍ DOPOLEDNE
Zveme všechny děti od předškoláků po páťáky 

na závody v netradičních disciplínách.



Chystáme pro vás např. skákání v pytlích, prolézání 
látkovým tunelem a spoustu dalších atrakcí.

Jednotlivé disciplíny budou přizpůsobeny věku dětí.
Prezentace v tělocvičně od 8.30 do 9.00 hodin.

Děkuji gymnáziu, znovu mě cesta čeká
      Rok 2007 se konečně rozlil ve starých kalendářích bez obav z každodenního stresu. Je tu nový, 
v čerstvě voňavých kalendářích, a pomalu se u nás zabydluje. - Rádi tě vidíme, podáváme si ruce. 
Leden s jednatřiceti dny se protáhl jako mazlivá kočka: už se těším, co vám přinesu nového!

Sedíme u novoročního čaje, ale nemlčíme. Loni toho proběhlo tolik, těším se, že ani 2008 nebude 
ošklivý název pro rok plný příjemných překvapení... - co se vlastně vloni všechno stalo? ptám se 
sama sebe. Někdy touhle dobou jsem se dozvěděla o prvním místě v mezinárodní soutěži 
nakladatelství Perplex. Nejprve jsem nedoufala, že bych se do krásného rakouského města Graz kdy 
podívala, ale v průběhu času (také díky dárkovému šeku ze soutěže z brněnské Flédy času majálesu) 
nám začalo vrtat hlavou, jak navštívit Štýrský Hradec, centrum Steiermarku v duchu blízkého 
Středomoří, plné květin a horkého slunce. - Slyšíš to, kalendáři? šeptá kotě na klíně. To bylo tenkrát 
dobrodružství za literární cenou! - Ale jenom díky našemu gymnáziu, doplňuju ho a pohladím po 
oušku. Díky Gymnáziu Trutnov, jsem mu tolik vděčná, to gymnázium mi finančně pomohlo se 
vypravit na dobrodružnou cestu českými a rakouskými vlaky až za hranice všednosti. Cílem bylo 
setkání v Pädagogisches Zetrum grazské univerzity, kde jsme zaslechli více dialektů a jazyků celé 
Evropy, než se obvykle poštěstí. Dvě zahalené holčičky v konvencích svého náboženství dostávají 
cenu v první kategorii. K pultíku s mikrofonem se dostaví další představitelka, tentokrát z druhé 
věkové kategorie, a v typické italské tváři se zračí upřímná radost... Když bylo vysloveno mé 
jméno, přeběhl mi mráz po zádech – cesta dopředu před spoustu zvědavých očí se zdála být delší 
než vlakem z Vídně. - Ještě se uvidíme, překvapil mě náhle hlas hovořící česky, jenže to už se vše 
aranžuje k fotografování. Knihovna poezie rakouského nakladatelství je těžká, ale ten okamžik 
chutnal sladce. Je to vůbec skutečnost, nezdá se mi to jenom?

U švédského stolu mě za pár chvil potkává velvyslanec České republiky a usmívá se; to on na mě 
při ceremoniálu mluvil rodným jazykem! - Jedu zpátky do Vídně, nechcete svézt? naklání se 
nečekaně přes stůl, zatímco se mi roztřesou kolena. Ta věta mi zazvonila v hlavě, jako kdyby padalo 
sklo a tříštilo se do krásných barev – Vy.. vy- byste – Ano, jistě! zahlaholil a již mě vedl k pěkné 
oktavii. Cestou do Vídně jsme napolo česky, napolo německy probrali vše od literatury až k 
všednímu životu tady v Rakousku, zatímco za okýnkem automobilu s nálepkou CD utíkala 
dálnice... 

Ten den jsme kromě zahrad Schönbrunnu viděli víc, než bych dokázala říct v několika slovech. 
Evropa je krásná. - Ale jsi ráda, že jsi doma, viď? mžourá na mě kotě. - No moc! Přece nemohu 
zapomenout na literární čtení i u nás v knihovně v Úpici, na dobrou noc u studánky ve 
Svatoňovicích, léto v Radči.. - to je můj život! ujištuji mourovaté hřejivé tělíčko. Čaj pomalu 
vychládá a už je o rok víc. Všechny ty zážitky – nejen Rakousko, za které vděčím své škole, jež mi 
kromě času na mé fyzikální bádání nejen po internetu darovala i mnoho kladných zkušeností – se 
mísí ve velké sněhové vločce. - Nechci snad ani myslet, kočičko, šeptám a dívám se na rodiče a 
moji milovanou sestru, kam pojedu letos.

Ale neprozradila jsem svému Lednu, že jsem nedávno ve schránce našla pozvánku na červnový 
Brusel.



                                                                                                             Hana Šustková, Radeč

Malířka Krakonošovy zahrady

      Krajina, ve které žijeme, ten krásný kout naší země pod Jestřebími horami, dostal kdysi od 
Čapků poetický název Krakonošova zahrada. Spojíme-li se slovem zahrada pocit krásy, příjemného 
bezpečí i hrdosti nad vlastní tvůrčí lopotností a s pohádkovou postavou Krakonoše, spravedlivého 
ochránce přírody i lidského společenství, sotva mohla naše krajina dostat přiléhavější název. 
     Střežena Žaltmanem i Vizmburkem, zdobena pestrobarevným kvítím luk i majestátností lesů, 
jizvena i dotvářena lidskou činností je naším domovem. A její obraz, který si denně domalováváme, 
nosíme uložený v srdci jako symbol jistoty, bezpečí a zázemí. Určitě k němu patří i povědomí o 
osobnostech, které z našeho regionu vzešly. Jubileum jedné z nich si připomínáme. 
     Dne 28. února 1893 se narodila Julie Winterová – Mezerová. Dnešní střední a starší generace ji 
poctila titulem vpravdě národním: naše paní malířka. Snad pro její štědrost, se kterou obdarovávala 
svými obrázky, ale určitě pro způsob, kterým vypovídala o svém rodném Úpicku. Z jejích pláten je 
patrná nepatetická oslava rodného kraje, úcta k přírodě, radost ze zachycení prchavých okamžiků 
pravého, skutečně přírodního prostředí.
     Ani kontakty se světovým malířským děním se pochopitelně nemohly neprojevit v jejím díle. 
Pobyt  v cizině, zejména ve Francii, se jí stal zdrojem poznání, poučení a měl vliv na utváření jejího 
svébytného malířského rukopisu, ukazoval cestu k ovládnutí techniky a stylu.
     Ženské malování nemělo u nás na růžích ustláno, ženy neměly přístup do Akademie. Do 
výstavních síní se mohla prosadit jenom kvalita. A tak J. W. Mezerová musela tvrdě pracovat, aby 



své nadání proměnila v onu kvalitu. Nesměla jí chybět ani odvaha prosadit se. Není bez zajímavosti, 
že vlastně vystavovala v Paříži dříve, než tam pronikli např. J. Čapek, Zrzavý, Kremlička, Špála a 
jiní.
     Malovala obrazy z cest, zabývala se i malbou figurální – ale zejména květiny na plátnech jí 
získaly uznání doma i za hranicemi. Po druhé světové válce, po smrti manžela i rodičů, tedy 
událostech, které otřásly jejím zázemím, svůj vztah k rodnému kraji zosobňuje. Obrací se i k 
nejskromnějším a všedním námětům. 
     Nina Melniková v roce 1973 napsala:  „Poznáme-li Špálu po barvě, poznáme na první pohled 
Mezerovou po jejím citovém doteku skutečnosti, ve které žije a kterou spoluvytváří.“
     Ano, příroda a život v Krakonošově zahradě byly mohutným inspiračním podnětem. Ať byla 
kdekoli ve světě, nepřestávala se domů vracet pro tytéž jistoty, které tu nacházíme i my. Proto část 
svého díla z rodného kraje věnovala svému městu. A tak z daru J. W. Mezerové vznikla v roce 1962 
jako součást muzea ve starobylé radnici galerie, nesoucí její jméno. 
    
 Takto na paní malířku vzpomínal v roce 1988 PaedDr. Josef Strnad. 
    
 V Městském muzeu a galerii J. W. Mezerové si návštěvníci mohou prohlédnout v lednu 2008 
soubor autorčiných děl.   

Tělocvičná jednota SOKOL Úpice -  ohlédnutí za uplynulým rokem

      Rok 2007 započal smutně. Z našich řad odešel dlouholetý cvičitel a starosta bratr Miroslav 
Janek.
      Život v Tělocvičné jednotě Sokol  Úpice se nezastavil, oddíly sportovní všestrannosti, aerobiku 
a volejbalu se pravidelně scházely při cvičebních hodinách v tělocvičnách  základních škol Bratří 
Čapků a Na Lánech. Byl zaznamenán nárůst členské základny, i když hodně mladých odešlo  do 
škol a do učení mimo Úpici. Postupně do našich řad vstoupili rodiče s nově příchozími dětmi do 
žákovských oddílů. V Sokole cvičili lidé všech věkových kategorií, a to od předškolního žactva až 
po seniory. Rádi mezi sebou vítáme naše nejstarší členy, kteří již ze zdravotních důvodů nebo pro 
vysoký věk do tělocvičen nedocházejí, ale jsou stále věrnými sokoly. Členská základna se 
pohybovala okolo 260 - 280ti členů, z toho přes polovinu jsou mladí do 18 let.
      Činnost jednotlivých oddílů je zaměřena na pohybovou výchovu, starší cvičenci se zaměřovali 
na relaxační cvičení, mladším ženám vyhovoval aerobik. Oblíbeným sportem v úpickém Sokole je 
odbíjená, máme oddíly žen a mužů.
      V průběhu roku jsme zajišťovali župní přebory v plavání, ve vybíjené, v lehké atletice a v 
zálesáckém závodě zdatnosti. Vyjmenovaných akcí se zúčastňovalo i přes stovku závodníků, 
organizace byla vždy zvládnuta na požadované úrovni. Dosažené výsledky v župních přeborech, 
zejména v sokolské všestrannosti a v zálesáckém závodě zdatnosti, zajišťovaly účast úpických 
závodníků ve finále přeborů České obce sokolské.
      Cvičitelský sbor si v průběhu roku udržoval požadovanou kvalifikaci a tři naše cvičitelky 
získaly cvičitelský II. stupeň.
      Členové Sokola necvičí pouze v tělocvičnách. Při příznivém počasí se žactvo a dorost schází na 
hřištích a ne ve zrovna dobrých podmínkách si osvojují základy lehké atletiky. Senioři si občas 
místo cvičební hodiny vyšlápli do okolí Úpice. Několik víkendů společně prožili na pěších výletech 
v Krkonoších, Orlických horách a v okolí Kuksu. Do vzdálenějšího okolí se jezdilo na kolech.
      Nezapomínalo se na společenské akce zpravidla pořádané vedením Podkrkonošské Jiráskovy 
župy. Tradičně byly uctěny památky padlých a popravených sokolů na Bohdašíně a v Malých 
Svatoňovicích. Tradicí se postupně stává setkávání místních sokolů u sokolské lípy  ke vzpomínce 
na generace již nežijících našich členů.
      Vyvrcholením cvičebního roku v oddílech mládeže je letní tábor, letos se tábořilo v krásné 
přírodě již potřinácté.
       Život v Sokole byl po celý rok 2007 velice pestrý. Kdyby nebylo obětavých cvičitelů a 



funkcionářů, nebylo by možné psát tyto řádky. Sokol v Úpici žije, úspěšně spolupracuje s orgány 
města Úpice, s vedením základních škol  a s ostatními společenskými organizacemi ve městě, 
pomáháme okolním tělocvičným jednotám v rámci Podkrkonošské Jiráskovy župy. Bez sponzorské 
pomoci by se dosti obtížně zajišťovaly akce pro naši mládež, a tak poděkování patří všem našim 
sponzorům.
       Na konci kalendářního roku výbor Tělocvičné jednoty Sokol Úpice děkuje cvičencům za jejich 
vytrvalost, obětavost a věrnost sokolským ideálům, děkujeme všem cvičitelům za obětavost 
zejména při práci s mládeží. Děkujeme všem, kdo přiložili ruku k úspěšnému průběhu života 
v Sokole v Úpici v roce 2007.

                                                                     Přejeme úspěšný rok 2008

Příjemná událost do Kroniky

      Dne 12. listopadu 2007 se manželům Lence a Martinovi Machovým narodila dcerka Eliška. Oba 
rodiče jsou členy Sokola v Úpici, maminka Lenka je cvičitelkou II. třídy a v naší jednotě pracuje 
přes deset  let jako cvičitelka žactva a dorostu. Její manžel je vedoucím sportů v Podkrkonošské 
Jiráskově župě.



       Rodině Machových přejeme mnoho radosti z prvního, ale snad ne  posledního přírůstku a již se 
těšíme na setkání s Eliškou v tělocvičně.
                                                                                             Gratuluje výbor TJ Sokol Úpice

Foto: Zdeněk Pitaš

Kresby a grafika Josefa Vika

          Vernisáž výstavy se uskutečnila dne 11.prosince 2007 za značného zájmu občanů   města 
Trutnova  a Úpice. Nechyběli představitelé města Trutnova, přítomný byl starosta obce Havlovice, 
současní výtvarní umělci z města Trutnova a z Úpice, nechyběli členové rodiny pana Josefa Vika a 
bývalí spolupracovníci z podniku Kara  Trutnov.
         Desítky krásných obrázků zachycujících památná místa našeho kraje jsou umístěné ve všech 
místnostech a na chodbách galerie. Návštěvníci vernisáže si je prohlíželi při výstupu do nejvyššího 
patra galerie, kde je přivítali mladí hudebníci ze ZUŠ z Trutnova.
        Po úvodním slovu pořadatelů výstavy se ujal slova pan Dr. Antonín Just, velký přítel a 
spolupracovník pana Josefa Vika. Zhodnotil jeho výtvarnou činnost a pečlivou cílevědomou 
dlouholetou práci. V závěru projevu pana Dr. Antonína Justa zazněla slova chvály na vystavované 
kresby, dovolil si je označit za poklad našeho regionu.
        Starosta obce Havlovice pan Pavel Dvořáček děkoval panu Josefu Vikovi za propagaci obce, 
jeho výtvarné dílo napomohlo obci Havlovice k udělení titulu „Nejlepší obec Hradeckého kraje“ a 
následovně k získání titulu „Nejlepší obec České republiky“.
        Pan Josef Vik vřelým slovem poděkoval za slova uznání, poděkoval přítomným za zájem o 
jeho dílo, nechybělo poděkování jeho manželce za její pochopení a trpělivost při jeho tvorbě. 
Předaná kytice květů manželce  symbolicky  vyjádřila jeho poděkování.
       Prožitý zážitek byl příjemným doprovodem přítomných účastníků při odchodu z galerie do 
ztichlých večerních trutnovských ulic.
Návštěva výstavy Kresby a grafika Josefa Vika může být vhodným využitím vánočního času. 



                                                         Foto Mgr. Lenka Hyblerová, text Zdeněk Pitaš

Mikuláš s andělem a s čerty  v tělocvičnách

       Pravidelné cvičební hodiny žactva a dorostu v tělocvičnách základních škol Bratří Čapků a Na 
Lánech navštívil 3.prosince Mikuláš se svým doprovodem. Cvičitelky sestry Jára Galuščáková a 
Věra Balcarová po kratší rozcvičce pozvaly „hosty“ mezi své svěřence.
Rej čertů uklidnil sám svatý Mikuláš a pozval děti k nadílce, která byla připravena pro každého 
sokolíka. Básničky a zazpívané písničky občas doplnily slzičky a konejšivá slova rodičů.
     Všechno bylo pečlivě připravené, spokojenost a úsměv na tvářích malých cvičenců byly 
odměnou cvičitelům za zdařilou akci. Poděkování připojuje i výbor TJ.

                                             Text a foto: Zdeněk Pitaš, za výbor TJ Sokol Úpice 



LEDEN NA DŘEVĚNCE
VEČERY NAD BIBLÍ 

středa 9. ledna 2008 v     18 hodin  

Druhým večerním setkáním nad obsahem biblických knih Starého a Nového zákona Vás budou 
provázet  místní duchovní – kněz církve katolické Ignác Myszynski a farář církve Československé 
husitské Tomáš Karel. Biblické přednášky probíhají pravidelně každou druhou středu v měsíci ve 
stejném čase.  Na každém setkání  bude představena jedna z knih Starého nebo Nového zákona. 
Přednášky jsou určeny pro širokou veřejnost. Vstupné dobrovolné  

SEMINÁŘ DRÁTOVÁNÍ 

sobota 19. ledna 2008 od 9 do 13 hodin
 

Pod vedením Mgr. Aleny Herzigové si můžete drátkem ozdobit kamínek, hrnek nebo skleněnou 
nádobku. Přineste si štípací kleště na drátek, svůj kamínek a vybranou nádobku. Drátky různé síly a 
barev budou k dispozici. Kurzovné: 60,-Kč + spotřebovaný materiál. Zájemci hlaste se na Dřevěnce 
nebo na tel: 732 927 757 (Alena Samková).

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ
Výstavu fotografií místních autorů můžete zhlédnout v lokále Dřevěnky v obvyklé otevírací době. 

Děkujeme za návštěvu!

„PF 2008“
Občanské  sdružení  Chalupění  děkuje  všem  svým  členům,  dobrovolníkům,  sponzorům  a  všem 
sympatizantům za vykonanou práci a pomoc v uplynulém roce. Rok 2007 byl rokem velkých změn 
a  mnoha příležitostí.  Za  to,  že  se  nám podařilo  opravdu mnohé zrealizovat,  děkujeme  i  Vám! 
Věřme,  že  nám vzájemná spolupráce  a  solidarita  vydrží  i  v novém roce  a  společně  vykonáme 
mnoho dobrého nejen k rozvoji regionu! Za o.s.Chalupění Bc. Pavel Melichar

Bližší informace: Dřevěnka, Žižkova 92, Úpice   (ÚT – SO , 14 – 20 hod.)



 732 927 757 (Alena Samková), 776 780 414 (Pavel Melichar)
chalupeni@chalupeni.cz       www.chalupeni.cz

Páteční žurnály

04.01. MUDr. Černý
11.01. MUDr. Šťovíček
18.01. MUDr. Cvrček
25.01. MUDr. Hynková
PROGRAM KINA
LEDEN 2008

Upozornění pro návštěvníky a obdivovatele kina. 

Kino Mír v Úpici zahájilo projekce s vícekanálovým ozvučením Dolby stereo. 
Toto zařízení podstatně vylepší poslechovou pohodu zvukového doprovodu 
filmových představení, která tím dosahuje úrovně kvality projekcí v 
multikinech.
 
03. čtvrtek od 17,30 hodin

Když si Chuck bral Larryho
Nová skvělá komedie. I kamarádství by mělo mít své meze. Těžko se totiž předstírá homosexualita 
člověku, který se až po uši zamiluje do ženské.

vstupné: 59,- Kč + 1                 Dolby        115 min.      české titulky                         mládeži  
přístupný

05. sobota od 17,30 hodin

POSLEDNÍ VLAK
Nový česko-německý válečný film od režiséra filmu ,, Stalingrad“. Dramatické osudy bezbranných, 
kteří tváří v tvář smrti musejí jednat a nemají se kam obrátit o pomoc.

vstupné: 59,- Kč + 1                   Dolby   125 min.      české znění                     pro mládež do 12 let  
nevhodný

06. neděle od 17,30  hodin

PROBUZENÍ TMY
Nejmladší rytíř světa se musí postavit tmě v odvěkém souboji dobra a zla. Jen on může zachránit 
svět.

vstupné:59,- Kč + 1                     Dolby    107 min.     české titulky                         mládeži přístupný

http://www.jestrebihory.cz/
mailto:chalupeni@tiscali.cz


10. čtvrtek  od 17,30 a ve 20,00 hodin

POSLEDNÍ PLAVKY
Nová česká rozmarná komedie s Petrem Čtvrtníčkem v hlavní roli. Monstrsumec Lojza sežral 
Vrtílkova psa.

vstupné: 69,- Kč + 1             širokoúhlý, Dolby  90 min.  české znění          pro mládež do 12 let  
nevhodný            

12. sobota od 17,30 hodin

ONCE
On je pouliční muzikant v Irsku, ale moc se mu nedaří. Ona je talentovaná pianistka z Čech, která 
odešla do Dublinu, ale prodává na ulici růže. Když se ti dva potkají, prožijí neobyčejný příběh a 
vznikne jedinečná hudba Markéty Irglové a Glena Hansarda, kteří také hrají hlavní role.

vstupné: 59,- Kč + 1                 Dolby   86 min.   české titulky             pro mládež do 12 let nevhodný

16. středa  od 17,30 hodin 

POSLEDNÍ LEGIE
Excalibur byl již před králem Artušem. Římská říše se zmítá na pokraji zániku, ale nová legenda již 
čeká na svůj zrod.

vstupné: 64,- Kč + 1    širokoúhlý, Dolby      102 min.      české titulky      pro mládež do 12 let  
nevhodný

19. sobota  od 17,30 hodin

20. neděle od 17,30  hodin

VÁŠEŇ A CIT
Stala se ženou... Stala se legendou. Vášnivý milostný příběh o skutečném setkání Jane Austenové a 
Toma Lefroye, který inspiroval její největší romány.

vstupné: 69, -Kč + 1     širokoúhlý, Dolby      120 min.      české titulky         mládeži přístupný
  

22. úterý od 17,30 hodin

INVAZE
Nové sci-fi. Po výbuchu vesmírné stanice Patriot se na území Ameriky snesla nejen spousta trosek, 
ale i neznámá látka.

vstupné: 59,- Kč + 1             Dolby    99 min.       české titulky       pro mládež do 12 let nevhodný

25. pátek od 17,30 hodin

SEJMI JE VŠECHNY



Nemá jméno, nemá minulost, nemá co ztratit.

vstupné: 59,- Kč + 1           Dolby       86 min.       české titulky       pro mládež do 12 let nevhodný

26. sobota  od 17,30 a ve 20,00 hodin

CRASH ROAD
Nová česká komedie o boji s osudem. Příběh mladé rebelky, která hledá naději.

vstupné: 59,- Kč + 1            Dolby       90 min.      české znění         pro mládež do 12 let nevhodný 

29. úterý   17,30 hodin

KURZ NEGATIVNÍHO MYŠLENÍ
Všechno co potřebujete vědět k přežití. Vítejte v klubu! Černá komedie, která si na MFF Karlovy 
Vary

získala srdce diváků. Parta hendikepovaných pod vedením rázné psycholožky vyráží za dalším 
úlovkem. ARTPROGRAM. 

vstupné: 59,- Kč + 1           Dolby       79 min.       české titulky       pro mládež do 12 let nevhodný

KALENDÁŘ
LEDEN 2008

ST     09.01.      Cimrmanovské divadelní představení „Němý Bobeš“
                          Divadlo A. Jiráska, Úpice, od 19.30 hodin

ČT     10.01.     Zahájení výstavy tvorby Julie W. Mezerové ZA KRÁSAMI PŘÍRODY
                         Muzeum a galerie J.W. Mezerové v Úpici

PÁ     11.01. Den otevřených dveří do výuky
Budova ZŠ Bratří Čapků Úpice, 8.00 – 12.00

PÁ     11.01.     Povídání s Mgr. Richardem Kotrbou „Astronomické zjevy v roce 2008“
                         Přednáškový sál hvězdárny, Úpice, od 18 hodin

SO     12.01. Sportovní dopoledne
Tělocvična ZŠ Bratří Čapků Úpice,  9.00 – 11.00

SO     12.01. Den otevřených dveří
Budova ZŠ Bratří Čapků Úpice, 10.00 – 14.00

ČT    17.01.      Veřejné zasedání MěZ
                         Městský sál, Úpice, od 17 hodin

NE     20.01.     Loutková pohádka O Honzovi a víle Verunce



                         Divadlo A. Jiráska, Úpice, od 15 hodin

ST     23.01.     Přednáška s obrazovým doprovodem „Banát-kde se zastavil čas“
                         Divadlo A. Jiráska, Úpice, od 19 hodin

ČT     24.01. Zápis dětí do 1. třídy ZŠ Bratří Čapků Úpice
ZŠ Bří Čapků Úpice, 13.00 – 17.00

ČT     24. 01.     Zápis dětí do 1. třídy ZŠ Úpice-Lány pro školní rok 2008-09
ZŠ Úpice-Lány, Úpice, od 14 do 18 hodin

SO     26.01. Stavby ze sněhu
Louka za hvězdárnou, od 10.00 hodin

Luděk Dušek
Střední průmyslová škola, Trutnov, Školní 101
Odborný pracovník pro oblast dalšího vzdělávání
+420 (499) 813071
+420 (499) 814729 (fax)
Školní 101
54101 Trutnov
dusek@spstrutnov.cz
http://www.spstrutnov.cz

mailto:dusek@spstrutnov.cz

